
Protokół Nr OR.IV.0051-13/07
z sesji Rady Miejskiej Wodzisławia Śląskiego, która odbyła się 

w dniu 27 września 2007 roku w Urzędzie Miasta Wodzisławia Śląskiego.

Listy obecności: radnych, przewodniczących zarządów dzielnic stanowią załącznik do protokołu. 

Rozpoczęcie obrad nastąpiło o godzinie 9,00.

Stan Rady - 21 
Obecni – 19

Ad 1 
Otwarcie sesji i stwierdzenie jej prawomocności.

Otwarcia  XIII  sesji  Rady  Miejskiej  Wodzisławia  Śląskiego  dokonał  Pan  Lech  Litwora 
Przewodniczący  Rady  Miejskiej.  Na  podstawie  listy  obecności  stwierdził,  że  sesja  jest 
prawomocna. Następnie zapytał, czy ktoś ma jakieś uwagi do porządku obrad?
Nikt takowych nie miał, w związku z czym poinformował, że Pan Prezydent Miasta zwrócił się do 
niego z prośbą o wprowadzenie do porządku obrad następujących projektów uchwał:
– w sprawie przekazania środków finansowych dla  Policji  zaproponował,  aby wprowadzić go 

w  punkcie  5c).  Zapytał,  czy  radni  wyrażają  zgodę  na  wprowadzenie  powyższego  projektu 
uchwały do porządku obrad?

Pan M. Kieca Prezydent Miasta stwierdził,  że projekt uchwały w sprawie przekazania środków 
finansowych dla Policji wynika z prowadzonych obserwacji ilości patroli Policji na terenie Miasta. 
Stwierdził, że zmniejszona ilość patroli na terenie Miasta wynika również z faktu zabezpieczania 
imprez masowych, których na terenie Miasta jest bardzo dużo. W związku z czym, wprowadzenie 
powyższego projektu uchwały do porządku obrad oraz jej podjęcie przyczyni się do zwiększenia 
ilości patroli pieszych na terenie Miasta. 

Rada Miejska jednogłośnie wyraziła zgodę na wprowadzenie dodatkowe punktu do porządku obrad 
(ilość głosów: za - 18).

– w  sprawie  udzielenia  dotacji  z  budżetu  Miasta  Wodzisławia  Śl.  w  2007  roku  na  roboty 
budowlane  przy  zabytku  wpisanym  do  rejestru  zabytków  -  zaproponował  umieszczenie 
projektu uchwały w punkcie 5o)

Następnie zapytał, czy radni wyrażają zgodę na wprowadzenie powyższego projektu uchwały do 
porządku obrad?

Rada Miejska jednogłośnie wyraziła zgodę na wprowadzenie dodatkowego punktu do porządku 
obrad (ilość głosów: za - 18).

Rada  Miejska  jednogłośnie  przyjęła  porządek  obrad  wraz  z  wprowadzonymi  zmianami  (ilość 
głosów: za - 18).

Ad. 2
Pan Mieczysław Kieca Prezydent Miasta złożył informację:

W momencie rozpoczęcia omawiana informacji przez Pana M. Kiecę Prezydenta Miasta obrady 
sesji zakłóciła Pani D. Śmieja mieszkanka Miasta Wodzisławia Śl. Przewodniczący Rady Miejskiej 
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poinformował ww., iż wszelkie uwagi mieszkańców Miasta mogą być przedstawiane w punkcie 
wolne głosy i wnioski.

Po czym Prezydent Miasta wrócił do omawiania informacji. 
 
– o działaniach podejmowanych pomiędzy sesjami Rady Miejskiej w okresie od 6 sierpnia 

2007 roku do 21 września 2007 roku,
Informacja stanowi załącznik do protokołu.

Następnie mówiący przedstawił informacje, które nie znalazły się w powyższej informacji:
– powiedział, że zgodnie z wcześniejszymi informacjami zostało zlecone firmie konsultingowej 

wykonanie  koncepcji  reorganizacji  Służb  Komunalnych  Miasta  Wodzisławia  Śląskiego. 
Ze  względu  na  zakres  prac  oraz  pojawiające  się  niejasności  mówiący  wyraził  zgodę  na 
przedłużenie okresu przygotowania opracowania materiału dotyczącego audytu personalnego, 
audytu  działania,  audytu  finansowego  oraz  przede  wszystkim  analizy  przyszłościowej 
działalności  SKM.  Stwierdził,  że  takie  opracowanie  zostanie  przedstawione  radnym  na 
Komisjach w miesiącu październiku, tak aby Rada Miejska również w tym miesiącu mogła 
podjąć decyzję co do dalszego kształtu SKM. 

– poinformował, iż uczestniczył w spotkaniach:
– z Panem P. Zamarskim Powiatowym Inspektorem Nadzoru Budowlanego w sprawie 

stanu technicznego obiektów mostowych;
– z  młodzieżą  z  Sallaumines  oraz  Gimnazjum  Nr  2  w  Wodzisławiu  Śląskim  - 

uczestnikami projektu "Poszła Karolinka do ....  Sallaumines, czyli moje Wczoraj, 
Dziś i Jutro w Europie" w ramach wymiany partnerskiej;

– z  Panią  Krystyną  Szaraniec  dyr.  Teatru  Śląskiego  w  Katowicach  w  sprawie 
współpracy kulturalnej pomiędzy placówkami kulturalnymi miasta a Teatrem;

– z mieszkańcami bloków na ul. 26 Marca w sprawie rozliczenia opłat za ogrzewanie;
– z przedstawicielami Centrum Rozwoju Inicjatyw Społecznych w Rybniku w sprawie 

programu Equal - "Partnerstwo na rzecz profesjonalizacji trzeciego sektora";
– z ppłk Włodzimierzem Wawszczykiem Dyrektorem Okręgowej Służby Więziennej 

w  Katowicach  w  sprawie  budowy  zakładu  penitencjarnego  -  w  wyniku  ustaleń 
poprzedzonych wnikliwą analizą przesłanych materiałów zdecydowano o budowie 
zakładu penitencjarnego właśnie w naszym Mieście;

– z  Panem  M.  Szadurskim  przedstawicielem  firmy  "Zielony  Śląsk"  w  sprawie 
działalności firmy  na terenie byłej kopalni 1 Maja;

– z  kibicami  Odry  w sprawie  dalszej  współpracy  władz  miejskich  z  klubem oraz 
kibicami;

– z  Panem  Jelonkiem  Prezesem  ogródków  działkowych  "Gajówka"  w  sprawie 
przygotowań do obchodów 26 Dni Działkowca;

– z  Panem Kaczkowskim ze  stowarzyszenia  osób  niepełnosprawnych  "Tacy  Sami 
"oraz z P. Michalczukiem kierownikiem warsztatu terapii zajęciowej w Gorzycach 
w celu powołania pełnomocnika Prezydenta Miasta ds. osób niepełnosprawnych;

– z  przedstawicielami  europejskich  mediów  oraz  samorządowcami  Województwa 
Śląskiego na konferencji promującej miasto Wodzisław Śląski;

– z  przedstawicielami  Narodowego  Funduszu  Ochrony  Środowiska  i  Gospodarki 
Wodnej  w sprawie  projektu  realizowanego wraz  z  3  sąsiednimi  gminami,  który 
prowadzi do przygotowania do najważniejszej, strategicznej inwestycji pn."Ochrona 
wód  dorzecza  Górnej  Odry  w  zlewni  oczyszczalni  ścieków  Karkoszka  II 
w Wodzisławiu Śląskim”;

– z Radą Dzielnicy oraz mieszkańcami dzielnicy Zawada. 
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– poinformował, iż brał udział w:
– spotkaniach roboczych osób zainteresowanych otwarciem Uniwersytetu Trzeciego 

Wieku;
– konferencji w sprawie zasad kontraktowania świadczeń zdrowotnych;
– uroczystych obchodach z okazji 750-lecia parafii WNMP- premiera sztuki "Biskup 

w strugach krwi czyli nadgorliwość w zbrodnię przemieniona";
– otwarciu wystawy w Muzeum "Twarze Katowickiej Bezpieki";
– inauguracji roku szkolnego w  SP 9, SP 10, szkół ponadgimnazjalnych w 1 LO;
– imprezie  środowiskowej  zespołu  świetlic  profilaktyczno-wychowawczych 

w Ogrodzie Rozmaitości przy świetlicy nr 1 na oś XXX-lecia;
– XXXVI Spartakiadzie Ratownictwa Górniczego;
– organizacji I międzynarodowego półmaratonu w Wodzisławiu Śląskim;
– organizacji miejsko-powiatowych Dożynek 2007;
– konwencie  Miast  i  Gmin  Powiatu  Wodzisławskiego  -  w  obecności  Pani  Zaniat 

Naczelnika  Wydziału  Realizacji  Inwestycji  GDDKiA  oraz  Pana  Kuciaka 
reprezentującego  nadzór  inwestorski  omawiano  sprawy  dotyczące  planowanej 
budowy  autostrady  A1.  Podczas  spotkania  zwrócono  szczególną  uwagę  na 
przygotowanie  DK 78 na  której  będzie  się  odbywał  ciężki  transport  materiałów 
budowlanych  do  miejsc  budowy  co  oczywiście  wiąże  się  z  bardzo  dużym 
obciążeniem DK 78.

– rozmowie  z  Panem  Stefaniakiem  red.  nacz.  TVT  Żory  dotyczącej  współpracy 
pomiędzy nasza telewizją internetową a TVT Żory;

– Pożegnaniu Lata 2007;
– poinformował, że w dniach od 31 sierpnia do 2 września uczestniczył w delegacji do miasta 

partnerskiego - Gladbeck.

– o sposobie realizacji interpelacji radnych które wpłynęły do Prezydenta Miasta w okresie 
między 9.08.2007r. a 26.09.2007r. -  wykaz stanowi załącznik do protokołu.

Przewodniczący Rady Miejskiej podziękował Prezydentowi Miasta za przedstawienie informacji. 
Następnie poinformował, że ewentualne pytania czy wnioski do przedstawionej informacji radni 
będą mogli  zadać w punkcie „wolne głosy i  wnioski”.  Mówiący podziękował  również radnym 
którzy uczestniczyli w Dożynkach Powiatowych oraz w imieniu Ks. Dziekana B. Płonka za udział 
radnych w Tygodniu Biblijnym.

Ad 3.
Informacja  Prezydenta  Miasta  o  stanie  realizacji  budżetu  miasta  Wodzisławia  Śląskiego  za 
I półrocze 2007 roku. Zreferował Pan T. Bednorz Skarbnik Miasta. 

Przewodniczący Rady Miejskiej poprosił Pana Skarbnika Miasta o ogólne zreferowanie informacji 
o stanie realizacji budżetu miasta Wodzisławia Śląskiego za I półrocze 2007r. Stwierdził, że radni 
wcześniej otrzymali materiały na omawiany temat, jak również powyższy temat był przedmiotem 
obrad wszystkich komisji Rady Miejskiej.  

Pan Skarbnik Miasta powiedział, że na posiedzeniach poszczególnych komisji, nie padały istotne 
pytania  dotyczące omawianego tematu. Stwierdził, że na posiedzeniach komisji informował, że 
jednym z głównych zagrożeń niewykonania budżetu w II półroczu 2007 roku może być osiągnięcie 
dochodu  z  tytułu  sprzedaży  mienia  jak  również  osiągnięcie  dochodu  przez  Straż  Miejską 
spowodowane  brakiem  możliwości  korzystaniaprzez  pewien  okres  Straży  z  fotoradaru.  Dodał 
również,  że  jak  każdego  roku  niewystarczająca  jest  kwota  na  wynagrodzenia  dla  nauczycieli, 
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dlatego  konieczne  będzie  znalezienie  środków w budżecie  na  ten  cel.   Zauważył,  że  pomimo 
wcześniejszych obaw zostały zrealizowane na wystarczającym poziomie dochody z tytułu podatku 
dochodowego od osób fizycznych tj.  w 48,7%.

Przewodniczący Rady Miejskiej prosił o zadawanie pytań. 

Radny M. Balcer   stwierdził,  że  na  Komisji  Ochrony Środowiska(...)  deklarowano,  iż  na  sesji 
zostanie wyjaśniona kwestia zadłużenia Służb Komunalnych Miasta. Zauważył, że w roku 1996 
ówcześni radni bardzo się starali, aby powstał zakład jakim obecnie są Służby Komunalne Miasta.

Pan Skarbnik Miasta potwierdził, iż na Komisji Ochrony Środowiska(...) był poruszany problem 
Służb Komunalnych Miasta. Zauważył jednak, że Prezydent Miasta w przedstawianych wcześniej 
informacjach  przedstawił  problem SKM oraz  poinformował  o  wydłużeniu  okresu  sporządzenia 
audytu przez firmę zewnętrzną. 

Przewodniczący Rady Miejskiej poprosił Prezydenta Miasta o wyjaśnienie kwestii dotyczącej Służb 
Komunalnych Miasta.  

Pan M. Kieca Prezydent Miasta powiedział, że od początku kadencji rozpoczął kwartalną analizę 
rozliczeń  finansowych  SKM.  Stwierdził,  że  w  trakcie  analizowania  rozliczeń  przedstawianych 
przez  SKM  zauważono  pojawienie  się  problemu  dotyczącego  kwestii  finansowych  SKM.  W 
związku z powyższym zostało zlecone wykonanie audytu zewnętrznego finansowania SKM. Dodał, 
że obecnie opracowana została analiza finansowa od roku 2001-2006 łącznie z I półroczem 2007r. 
oraz z prognozą finansowania SKM około roku 2010, jednakże ta prognoza jest uzależniona od 
wyboru jednego z czterech wariantów przekształcenia  SKM. Stwierdził,  że wspólne z  Zastępcą 
Prezydenta Panem D. Szymczakiem chcieliby przedstawić radnym jak najszybciej: informację na 
temat istnienia SKM od strony formalnej, wyszczególnienia inwestycji prowadzonych przez SKM, 
tak aby w okresie 2010r. Służby mogły same pokrywać realizację nowych inwestycji. Zauważył, że 
na dzień dzisiejszy opracowany audyt to obszerny materiał zawierający ponad 140 stron, jednakże 
będzie on wnikliwie analizowany na posiedzeniach komisji Rady Miejskiej, natomiast cała Rada 
będzie musiała podjęć bardzo trudną decyzji na temat przyszłego kształtu SKM.

Radny M. Balcer  zapytał, czy są czynione dalsze kroki w celu zatrzymania fachowców w SKM? 
Zauważył, że coraz częściej się zdarza, iż dobrzy fachowcy odchodzą z SKM.

Pan M. Kieca Prezydent Miasta zauważył, że również wykonywany jest audyt personalny. Dodał, 
że zdaje sobie sprawę z faktu, iż odchodzą fachowcy, którzy bądź wyjeżdżają za granicę, bądź 
w przyszłości w momencie ruszenia budowy autostrad odejdą w związku z lepszymi zarobkami. 
Stwierdził, że fachowców zatrzymuje się poprzez podniesienie pensji, jednak obecnie nie można 
podnosić pracownikom SKM pensji wprost. 

Radna W. Kiermaszek-Lamla powiedziała, że w pierwszej kolejności wykonania budżetu należy 
wziąć pod uwagę zadania realizowane w Dzielnicach, aby przed okresem zimowym te zadania były 
wykonane.  Następnie  stwierdziła,  iż  należy  się  dobrze  przypatrzeć  działaniom podejmowanym 
w zakresie reorganizacji i zmiany funkcjonowania SKM. 

Pan S. Grzybacz Przewodniczący Zarządu Dzielnicy Jedłownik-Turzyczka-Karkoszka stwierdził, 
że  nie  może  się  ustosunkować  do  przedstawianego  materiału,  ponieważ  nie  otrzymał  go  wraz 
z  pozostałymi  materiałami  sesyjnymi.  Zapytał,  dlaczego  Przewodniczący  Zarządu  Dzielnic  nie 
otrzymali informacji na temat wykonania budżetu miasta za I półrocze 2007 roku?
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Pan Skarbnik Miasta stwierdził, że informacja o wykonaniu budżetu za I półrocze 2007 roku była 
dostępne w Biurze Rady Miejskiej i każdy zainteresowany mógł z tej informacji skorzystać.

Radny  W.  Szymura  stwierdził,  że  sprawa  SKM  jest  bardzo  ważna  i  należy  się  nią  zająć  jak 
najszybciej.  Powiedział,  że  nie  chciałby  roztrząsać  szczegółów,  ponieważ  z  nimi  powinni  być 
zapoznani  wszyscy radni  poprzez wysłuchanie dwóch stron a mianowicie Dyrektora SKM oraz 
osób prowadzących kontrolę SKM, a dopiero później przystąpić do podejmowania decyzji co do 
dalszych losów SKM. 

Pan S. Grzybacz Przewodniczący Zarządu Dzielnicy Jedłownik-Turzyczka-Karkoszka w związku 
z  niedostarczeniem  materiałów  dotyczących  informacji  Prezydenta  Miasta  o  stanie  realizacji 
budżetu  miasta  Wodzisławia  Śląskiego  za  I  półrocze  2007  roku,  Przewodniczącym  Zarządów 
Dzielnic przytoczył art. 37a ustawy o samorządzie gminnym „...Przewodniczący rady gminy jest 
każdorazowo  zobowiązany  do  zawiadamiania,  na  takich  samych  zasadach  jak  radnych, 
przewodniczącego organu wykonawczego jednostki pomocniczej o sesji rady gminy.”, natomiast 
w art. 20 ust. 1 jest zapis „Rada gminy obraduje na sesjach zwoływanych przez przewodniczącego 
w miarę  potrzeby,  nie  rzadziej  jednak niż  raz  na  kwartał.  Do zawiadomienia  o  zwołaniu  sesji 
dołącza się porządek obrad wraz z projektami uchwał.”. Mówiący zauważył, że zgodnie z wyżej 
przytoczonymi artykułami Przewodniczący Zarządów Dzielnic również mieli otrzymać wszystkie 
materiały. Poprosił, aby w przyszłości przestrzegać zapisów ustawy o samorządzie gminnym. 

Przewodniczący Rady Miejskiej przeprosił za taki przebieg sprawy. Zapewnił, że Przewodniczący 
Zarządów Dzielnic będą otrzymywali takie samem materiały na sesję jak radni.

Pan D. Szymczak I  Zastępca Prezydenta Miasta powiedział,  w nawiązaniu do zapytania  radnej 
W.  Kiermaszek-Lamla  dotyczącego  wykonywania  zadań  inwestycyjnych  w  Dzielnicach,  że 
faktycznie na poszczególnych komisjach była podnoszona ta kwestia. Stwierdził, że zaawansowanie 
prac związanych z prowadzeniem zadań inwestycyjnych jest widoczne w II półroczu. Dodał, że 
władze miasta zdają sobie sprawę z faktu, iż przedstawiona informacja na temat wykonania budżetu 
miasta za I półrocze 2007 roku obrazuje inwestycje które zostały wykonane i rozliczone, a tym 
samym  można  zaobserwować  pewne  opóźnienia  w  wykonywaniu  zadań.  Zauważył,  że 
w międzyczasie  większość  zadań realizowanych w Dzielnicach  została  wykonana,  jednakże  są 
Dzielnice  gdzie  jeszcze  są  zadania  do  wykonania,  które  m.in.  wynikły  z  poszerzenia  zadań 
inwestycyjnych.  Stwierdził, że również SKM  zostało obciążone realizacją zadań powierzonych 
przez Zarząd Dróg Wojewódzkich w kwocie przekraczającej 500.000,00 zł dot. ulic Pszowskiej, 
Łużyckiej, Jastrzębskiej. Dodał, że są to bardzo duże zadania, które pozytywnie wpłyną na bilans 
SKM. Powiedział, że powierzenie zewnętrznej firmie konsultingowej przeprowadzenia analizy, ma 
na  celu  udzielenie  obiektywnej  odpowiedzi  na  pytanie  w  jakim  kierunku  powinne  iść  SKM. 
Dokonana analiza ekonomiczna wskazuje, że przez ostanie 5-6 lat można obserwować jednolity 
obraz  finansowo-ekonomiczny  SKM.  Stwierdził,  że  opinia  zewnętrznej  firmy  konsultingowej 
potrzebna jest po to, aby istniała możliwość porównania działalności SKM z innymi gminami oraz 
obowiązującymi: wojewódzkim, powiatowym i gminnym programem gospodarki odpadami. Dodał, 
że kolejnym elementem uwzględnionym w raporcie jest Wydział Inwestycji Miejskich i Gospodarki 
Komunalnej,  który powierza  realizację  zadań SKM oraz rozlicza  te  zadania.  Powiedział,  że  ze 
względu na inne  wyobrażenie  efektów wykonania  analizy Prezydent  Miasta  zdecydował  się  na 
przesunięcie terminu przekazania analizy przez firmę konsultingową.

Nikt więcej nie miał pytań. 
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Ad 4.   
Problematyka  ruchu  drogowego,  koncepcje  usprawnienia  komunikacji  w  mieście,  ocena  dróg 
i  oznakowania.  Zreferowała  Pani  J.  Szymecka-Pysz  Naczelnik  Wydziału  IMiGK  oraz  Pan 
M. Okularczyk Dyrektor Powiatowego Zarządu Dróg. 

Pani J. Szymecka- Pysz omówiła poszczególne inwestycje drogowe, które mają istotny wpływ na 
poprawę bezpieczeństwa i usprawnienie ruchu drogowego w mieście.  Informacja stanowi załącznik 
do protokołu.

Pan M. Kieca Prezydent Miasta powiedział, że jak wszystkim jest wiadome na terenie Miasta jest 
4 zarządców dróg, przez co utrudniona jest praca. Dodał, że trzeba zaznaczyć, że Urząd Miasta ma 
bardzo dobrą  współpracę  z  Zarządem Dróg Powiatowych,  jednakże  utrudniona  jest  współpraca 
z  zarządcami  dróg  wojewódzkich  i  krajowych.   Stwierdził,  że  w  związku  z  „odchudzeniem” 
projektu  obwodnicy  wewnętrznej  Miasta,  ogłoszono  przetarg  na  wykonawcę  dokumentacji 
budowlano-technicznej  wraz z  uzyskaniem przez wykonawcę pozwolenia  na budowę.  Mówiacy 
poinformował również, że podpisano porozumienie zmieniające szlak tzw. obwodnicy południowej, 
w efekcie którego ogłoszono przetarg na wykonawcę koncepcji planistyczno-przestrzennej budowy 
obwodnicy  zewnętrznej  miasta  Wodzisławia  Śl.  Zauważył,  że  dokumentacja  obwodnicy 
zewnętrznej Miasta Wodzisławia Śl. uzupełni dokumentację posiadaną przez  Pszów, Rydułtowy, 
Racibórz,  Rybnik  w  ramach  dwóch  obwodnic  subregionu:  obwodnicy  Rybnika  i  obwodnicy 
Wodzisławia łączących się z autostradą. Powiedział, że możliwym jest, iż koncepcja obwodnicy 
zewnętrznej  będzie  wykonywana  w bieżącym roku  lub  przyszłym po  czym miasto  rozpocznie 
poszukiwania  środków  na  realizację  tej  inwestycji,  przede  wszystkim  w  Zarządzie  Dróg 
Wojewódzkich, ponieważ miasto nie jest w stanie udźwignąć budowy dwóch obwodnic. Stwierdził, 
że kolejny problem do omówienia dotyczy organizacji ruchu w tzw. strefie Centrum, dlatego ze 
względu na ważkość tego problemu w najbliższym czasie zostanie zlecone wykonanie koncepcji 
rozwiązania ruchu w Centrum. Mówiący zauważył, że koncepcja rozwiązania ruchu w tzw. strefie 
Centrum  znajdująca  się  w  Wydziale  Inwestycji  Miejskich  została  wykonana  ok.  10  lat  temu 
i  zauważyć należy, że przez tak długi okres czasu wiele kwestii uległo zmianie  m.in. przepisy 
prawa. Dodał, że wypracowana koncepcja ruchu w tzw. strefie Centrum zostanie skonsultowana 
z  Policją,  od  zdania  której  bardzo  dużo  będzie  zależeć,  ze  względu  na  bezpieczeństwo  ruchu 
drogowego  jak  i  ludzi  dochodzących  do  obiektów  użyteczności  publicznej.  Koncepcja  będzie 
skonsultowana  również  ze  Strażą  Miejską,  Radą  Dzielnicy,  merytorycznymi  Komisjami  Rady 
Miejskiej, dlatego wdrożenie konkretnego rozwiązania wymaga czasu i cierpliwości. Powiedział, że 
należy  również  zauważyć,  że  Wydział  Inwestycji  stan  dróg  w  Wodzisławiu  Śl.  ocenił  jako 
dostateczny,  co  w  części  zgadza  się  z  opiniami  Rad  Dzielnic.  Stwierdził,  że  najważniejszym 
krokiem w polepszeniu się stanu dróg miejskich jest kwestia zabezpieczania środków, ponieważ 
należy kumulować środki i przeznaczać je na wykonanie jednego zadania tzn. kapitalnego remontu 
jednego odcinka drogi, a nie wykonywać cząstkowe remonty. Następnie zaapelował do Radnych, 
przedstawicieli  Rad  Dzielnic,  aby  w  trakcie  podziału  środków  zostały  one  kumulowane  na 
wykonanie jednego konkretnego zadania w całości. 
 
Przewodniczący Rady Miejskiej poprosił Pana M. Okularczyka do przedstawienia tematu. 

Pan M. Okularczyk Dyrektor Powiatowego Zarządu Dróg powiedział, że jeżeli chodzi o Regionalny 
Plan Rozwoju swoim zasięgiem również  obejmie  drogi  powiatowe,  które będą  modernizowane 
(ciągi:  ul.  Czyżowickiej,  ul.  Wodzisławskiej  w  Czyżowicach,  ul.  Nowej  i  ul.  Oraczy 
w Kokoszycach). Dodał, że w bieżącym roku modernizowana będzie jeszcze ul. Skrzyszowska na 
odcinku 1,5 km w kwocie ok. 450.000,00 zł m.in. zostanie wybudowany na tym odcinku chodnik. 
Powiedział, że Prezydent Miasta i Starosta Powiatu powołali zespoły robocze, których zadaniem 
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jest uporządkowanie przynależności dróg czyli, drogi nie spełniające warunków dróg powiatowych 
zostaną przejęte przez Miasta, natomiast drogi nie spełniające warunków dróg miejskich zostaną 
przejęte przez powiat. Dodał, że nie rozwiązuje się jednoznacznie problemu dróg administrowanych 
przez  Skarb  Państwa  i  nie  przydzielonych,  jednakże  prace  również  trwają  w  tym  temacie. 
Stwierdził, że zwiększająca się liczba samochodów (w roku 1998 liczba pojazdów mechanicznych 
wynosiła ok. 34 tyś. natomiast w 2007r. wynosi ok. 100 tyś.), stwarza duże niebezpieczeństwo jak 
również konieczność budowy dróg a zarazem poprawy dróg już istniejących. Stwierdził, że wiele 
problemów  powstaje  w  związku  z  budową  autostrady  A1,  mianowicie  w  dalszym  ciągu  nie 
uzyskano odpowiedzi na pytanie:  czy budowa punktu poboru opłat  na odcinku między węzłem 
autostrady w Łaziskach a Mszaną spowoduje lawinę pojazdów przejeżdżających przez Wodzisław 
Śl.  w kierunku Pawłowic.  Zauważył,  że  cały  czas  przedstawiciele  Starostwa  Powiatowego  jak 
i  Urzędu  Miasta  optują  za  tym,  aby  punkt  poboru  opłat  był  zlokalizowany  w  Mszanie,  gdyż 
to spowoduje odblokowane Wodzisławia Śl. Następnie zauważył, że Miasto Wodzisław Śl. będzie 
w  niedługim  czasie  obciążone  przejeżdżającymi  samochodami  ciężkimi  dowożącymi  materiały 
na  budowę  zbiornika  Racibórz  Dolny.  Stwierdził,  że  również  należy  zaznaczyć,  iż  stan  dróg 
w Wodzisławiu Śl. nie jest najgorszy i nie ma się czego wstydzić. 

Pan M. Kieca Prezydent Miasta stwierdził, iż z powodu nieobecności przedstawiciela Zarządu Dróg 
Wojewódzkich chciałby wyjaśnić kilka kwestii zawartych w piśmie przesłanym przez ZDW. Dodał, 
że informacja przesłana przez ZDW jest niekonkretna i zawierająca pewne błędy. Powiedział, że 
w informacji zapisane zostało, iż wspólnie z Miastem corocznie wykonywane są remonty kolejnych 
odcinków  chodników,  w  bieżącym  roku  przewidziano  całkowity  remont  chodnika  wzdłuż: 
ul. Łużyckiej, Jastrzębskiej i Pszowskiej, gdzie remonty tych chodników będą wykonywały Służby 
Komunalne Miasta. Powiedział, że w zakresie inżynierii ruchu drogowego, wykonano dodatkowe 
oznakowania dla pieszych w ramach programu „Bezpieczna szkoła”, jednocześnie wybudowano 
azyle  dla  pieszych  na  ul.  Młodzieżowej,  Pszowskiej  i  Jastrzębskiej.  Stwierdził,  że  zapis 
„wydzielenie  ciągu  pieszo-jezdnego  wzdłuż  ul.  Młodzieżowej”  można  wykreślić,  ponieważ  to 
zadanie zostało już dawno wykonane  jak również wykreślić należy zapis „ustawienie fotoradaru 
przy  szkole  Nr  8”,  ponieważ  to  zadanie  również  zostało  zrealizowane.   Dodał,  że  będzie 
prowadzona  wymiana  oznakowania  pionowego  według  zgłoszonych  uwag,  w  tym  celu 
przeprowadzono  wizje  lokalne.  Stwierdził,  że  w  bieżącym  roku  rozpocznie  się  przebudowa 
skrzyżowania ulic Pszowska - Matuszczyka, natomiast do końca 2008 roku to skrzyżowanie będzie 
przebudowane oraz zostanie zamontowana tam sygnalizacja świetlna. Powiedział,  że dodatkowo 
została zamieszczona w piśmie ZDW informacja, iż została opracowana koncepcja programowo-
przestrzenna planowanej obwodnicy centrum miasta. Dodał, że Urząd Miasta posiada tę koncepcję 
w wersji elektronicznej. Stwierdził, że również Miasto będzie walczyć, aby w przyszłym roku ZDW 
przystąpił  do  wykonania  projektu  z  pozwoleniem  na  budowę  odcinka  od  Lety  do 
ul. Paderewskiego.

Przewodniczący Rady Miejskiej otworzył dyskusję.

Radna  W.  Kiermaszek-Lamla  podkreśliła,  że  bardzo  dobrze,  iż  zadania  dotyczące  budowy 
obwodnicy wewnętrznej Miasta zostały przygotowane do realizacji, jednak należy zaznaczyć, że 
efekt  tych  prac  będzie  widoczny  dopiero  w  roku  2011-2012.  Stwierdziła,  że  nieobecność 
przedstwiciela  ZDW  świadczy  jaki  stosunek  ma  do  Miasta  Wodzisławia  Śl.,  należy  również 
zaznaczyć, iż radni są niezadowoleni z prac wykonywanych przez ZDW na terenie naszego Miasta. 
Zauważyła,  że  stan  nawierzchni  ul.  Młodzieżowej  nie  odpowiada  normom  jakie  powinny 
odpowiadać  nawet  w  dostatecznym  zakresie.  Stwierdziła,  że  należy  rozpocząć  realizację 
ul. Młodzieżowej, ponieważ w związku z budową zbiornika Racibórz ta droga w dużym stopniu 
będzie obciążona przez poruszający się nią ciężki  transport. Powiedziała, że Dzielnica Kokoszyce 
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wystąpiła  z  inicjatywą,  aby  wyremontować  część  ul.  Oraczy  od  ul.  Młodzieżowej  w kierunku 
Zawady na odcinku 300mb. Zapytała, czy prawdą jest, iż projektowana będzie budowa chodnika od 
ul.  Oraczy w kierunku ul.  Olszyny? Dodała,  że Rada Dzielnicy miała zabezpieczone środki  na 
wykonanie  tego  chodnika,  jednakże  odstąpiono  od  wykonania  tego  zadania  po  informacji,  że 
przygotowuje  się  globalny  plan  przebudowy tej  drogi.  Zaznaczyła  również,  że  Rada Dzielnicy 
Kokoszyce  mogłaby  zabezpieczyć  środki  na  przebudowę  wyjazdu  z  ul.  Osadniczej,  ponieważ 
w czasie zimy nie można wyjechać na ul. Pszowską, jednak nie można było ustalić kto jest zarządcą 
ul.  Osadniczej  miasto,  czy  powiat,  jak  się  okazało  droga  należy  do  powiatu,  jednakże  trwają 
rozmowy zmierzające do przejęcia przez miasto ul.  Osadniczej jak i  ul.  Miczurina. W związku 
z  powyższym poprosiła  o  jak  najszybsze  załatwienie  sprawy i  przystąpiene  do  wykonania  tak 
newralgicznego punktu jakim jest podjazd z ul. Osadniczej na ul. Pszowską. 

Radna D. Hajok nawiązała do pisma ZDW z którego wynika, iż w bieżącym roku przewidziana jest 
budowa azylu na ul. Pszowskiej, jednakże w tym roku przewidywana jest tylko budowa azylu na 
ul.  Młodzieżowej.  Zauważyła,  że  po  przeprowadzonej  wizji  lokalnej  z  przedstawicielem ZDW 
obiecano,  iż  w  tym  roku  również  zostanie  wybudowany  azyl  na  ul.  Pszowskiej  w  rejonie 
skrzyżowania z  ulicą Wolności.  Mówiąca domagała się  aby wymóc na ZDW budowę azylu na 
ul. Pszowskiej.

Pan L. Kolorz Przewodniczący Zarządu Dzielnicy Radlin II powiedział, że w roku 2000 wykonano 
projekt na udrożnienie potoku Górnoradlnińskiego jednakże do dnia dzisiejszego nic nie zostało 
w tym zakresie wykonane. Stwierdził, że bardzo istotną sprawą zmierzającą w kierunku udrożnienia 
tego potoku jest  przebudowa mostu.  Zapytał,  czy Powiatowy Instpektor  Nadzoru Budowlanego 
dokonał przeglądu tego mostu, ponieważ według mówiącego most nie spełnia podstawowych norm 
bezpieczeństwa. Następnie poruszył temat budowy dalszego odcina chodnika na ul. Kominka, gdzie 
Miasto poprzez środki Rady Dzielnicy od paru lat partycypuje w kosztach budowy. Zapytał,  co 
z dalszym odcinkiem budowy chodnika na ul. Kominka w stronę Miasta Radlin, gdzie brak jest 
wykonanego projektu? Powiedział, że również remontu wymaga ul. Chrobrego oraz konieczna jest 
przebudowa chodnika wzdłuż tejże ulicy. Mówiący zaznaczył, że w Mieście Wodzisławiu Śl. jest 44 
km dróg powiatowych z czego 11 km znajduje się w Dzielnicy Radlin II. 

Radny S. Stachoń zauważył, że Pan Okularczyk mówił, iż pobocza dróg powiatowych są regularnie 
koszone jednakże nie jest to prawdą. W związku z powyższym zaapelował do Pana Dyrektora, iż 
jeżeli  ZDP nie  daje  sobie  rady z  wykoszeniem poboczy na  drogach powiatowych mógłby dać 
zlecenie Służbą Komunalnym Miasta. 

Pan S. Grzybacz Przewodniczący Zarządu Dzielnicy Jedłownik-Turzyczka-Karkoszka zauważył, że 
wcześniej  Pan  Dyrektor  wspomniał,  iż  będzie  modernizowana  ul.  Czyżowicka.  W  związku 
z powyższym poprosił o podanie przypuszczalnego terminu realizacji chodnika na ul. Czyżowickiej 
od skrzyżowania z ul. Starowiejską w kierunku Czyżowic? Następnie podziękował, za wykonanie 
remontu mostu na ul. Starowiejskiej. Mówiący poruszył również kwestię odtworzenia rowów od 
torów do ul. Bogumińskiej, zaznaczył że zamulenie tej drogi jest znaczne, co powoduje pękanie 
asfaltu. Powiedział, że należy również zająć się ul. Poprzeczną gdzie pewien odcinek tej ulicy jest 
własnością Kolei, a jego remont przyczyniłby się do odciążenia ul. Czyżowickiej. Stwierdził, że 
Rada Dzielnicy z własnych środków również mogłaby wyasygnować środki na położenie nowej 
nawierzchni na odcinku ok. 600m.

Pan M. Okularczyk Dyrektor PZD przystąpił do udzielania odpowiedzi na zadanie pytania:
– radnej W. Kiermaszek-Lamla:

– chodnika na ul. Olszyny - stwierdził, że jeżeli projektant będzie mógł zaprojektować 
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ten  chodnik  to  nie  będzie  żadnych  przeciwwskazań  i  chodnik  zostanie 
zaprojektowany,

– wyjazd z ul. Osadniczej na ul. Pszowską - stwierdził, że przekaże ten problem do 
ZDW, jednakże gorszy wyjazd jest z ul. Wolności a nikt nie chce go przebudować. 
Dodał,  że  należy  w  okresi  zimowym  sypać  drogę,  tym  bardziej  iż  z  tej  drogi 
korzystają co najwyżej 2 samochody w ciągu godziny,

– Pana L. Kolorza:
– most w Radlinie II nad potokiem Górnoradlińskim - stwierdził, że przegląd mostu 

jest prowadzony coroku, most wymaga drobnej poprawy od wewnątrz a mianowicie 
uszczelnienia kształtowników upodatniających, które znajdują się bezpośrednio na 
regałach. Dodał, że jeżeli znajdą się środki, zostanie to wykonane w bieżącym roku. 
Powiedział,  że  nie  planuje  się  przebudowy tego mostu.  Zaznaczył,  że  most  nie 
reguluje przebiegu rzeki, kwestia regulacji rzeki należy do zarządcy tej rzeki, który 
powinien to wykonywać z dobrodziejstwem inwentarza,

– budowa chodnika na ul. Kominka - powiedział, że w przyszłym roku projektowany 
będzie chodnik od Pana Chromika w stronę Radlina ,

– remont  ul. Chrobrego - stwierdził, że Urząd Miasta prowadzi budowę kanalizacji, 
która  ma  wpływ  na  nawierzchnię  ul.  Chrobrego,  zaznaczył  również,  że  po 
zrealizowaniu  obwodnicy  wewnętrznej  Miasta  obciążenie  ruchem ul.  Chrobrego 
spadnie. W związku z powyższym dopiero po wykonaniu kanalizacji i obwodnicy 
można będzie mówić o położeniu nowego dywanika asfaltowego. 

– radnego S. Stachonia:
– koszenie  poboczy  przy  drogach  powiatowych  -  poprosił  o  podanie  konkretnych 

miejsc gdzie są niekoszone pobocza,
– Pana S. Grzybacza:

– budowa chodnika na ul. Czyżowickiej - powiedział, że chodnik jest projektowany 
w  kierunku  Czyżowic  i  będzie  wykonywany  w  ramach  modernizacji 
ul.  Czyżowickiej.  Mówiący  stwierdził,  że  nie  jest  w  stanie  podać  konkretnego 
terminu wykonania tego zadania,

– rowy na ul. Starowiejskiej - powiedział, że zostaną wyczyszczone.

Pan D. Szymczak I Zastępca Prezydenta Miasta zauważył, że poprawiają sie stosunki pomiędzy 
ZDW a Urzędem Miasta, na co wpływ ma większa inicjatywa przejmowana przez Urząd Miasta np. 
dotycząca budowy obwodnicy wewnętrznej Miasta. Mówiący zapewnił, iż wszystkie interpelacje 
radnych, głosy Rad Dzielnic, głosy mieszkańców dotyczące dróg wojewódzkich są przekazywane 
do rozpatrzenia ZDW. Zaznaczył, że głosy docierające od mieszkańców, radnych i Rady Dzielnicy 
dot.  ul.  Młodzieżowej  są  bardzo  ważne  i  czytelne.  Następnie  poruszył  temat  azylu  na 
ul.  Pszowskiej,  zaznaczył  że  projekt  azylu  na  tej  ulicy  był  przygotowany  wcześniej  niż  na 
ul. Młodzieżowej, jednakże zostało to zadanie wstrzymane na etapie projektowania ze względu na 
uwzględnienie w jednej dokumentacji dwóch azylów gdzie ich realizacja pójdzie równolegle. 

Radna  W.  Kiermaszek-Lamla  podziękowała  Prezydentowi  Miasta  oraz  I  Zastępcy  Prezydenta 
Miasta  za  zaangażowanie  w  realizacji  ul.  Młodzieżowej.  Stwierdziła,  że  nie  jest  w  pełni 
zadowolona z odpowiedzi Pana Okularczyka dotyczącej zaprojektowania chodnika na ul. Olszyny 
w kierunku Czyżowic, ponieważ ze względu na ilość ludzi mieszkających w tym rejonie budowa 
chodnika byłaby zasadna, również odpowiednie parametry pobocza pozwalają na zaprojektowanie 
tego chodnika. 

Pan  M.  Okularczyk  Dyrektor  PZD  stwierdził,  że  odpowiadając  na  pytanie  radnej  powiedział 
wcześniej, iż chodnik ten  powstanie. 
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Pan  E. Porwolik Przewodniczący Zarządu Dzielnicy Stare Miasto powiedział, że Rada Dzielnicy 
stara się o ułożenie chodnika na ul. Czyżowickiej (od ul. Pszowskiej do ul. Wolności), w związku 
z  czym istniałaby również  możliwość  partycypowania  Rady Dzielnicy  w kosztach  związanych 
z budową tego chodnika. Dodał, że Pan Dyrektor nie wspomniał w swojej wypowiedzi o budowie 
tego  odcnika  chodnika  na  ul.  Czyżowickiej.  Następnie  zapytał,  czy  istniałaby  możliwość 
poszerzenia ul. Syrokomli gdyż ruch na tej ulicy jest duży, a nie posiada ona utwardzonego pobocza 
co utrudnia w dużym stopniu poruszanie się tą ulicą np. osób na wózkach inwalidzkich.

Pan S. Szymik Przewodniczący Zarządu Dzielnicy Kokoszyce zapytał, czy aktualizacja projektu 
przebudowy ul. Młodzieżowej jest w dalszym ciągu konsultowana, czy może zakończono już ten 
etap konsultacji?

Radny J. Majda stwierdził, że administratorzy dróg wojewódzkich i powiatowych nie wykonują 
rzadnych  zadań  jeżeli  Rady  Dzielnic  nie  zabezpieczą  chociażby  niewielkich  środków  na 
jakiekolwiek  zadanie.  Zauważył,  że  z  informacji  jakie  uzyskał  Dzielnica  Wilchwy doczeka  się 
końca  realizacji   chodnika  na  ul.  Czarnieckiego.  Dodał,  że  chodnik  na  ul.  Jastrzębskiej  jest 
realizowany od 5 lat i pomimo faktu iż zostało zaledwie 300m chodnika do remontu to  i tak w tym 
roku to nie zostanie zrealizowane, gdyż środki zostały zabezpieczone na 100m chodnika. 

Radny  M.  Balcer  zapytał,  czy  istnieje  możliwość  przeniesiena  7  słupów  energetycznych 
znajdujących się na środku chodnika wzdłuż ul.  Czarnieckiego oraz poszerzenia  tzw. Rynkosza 
czyli  skrzyżowania  5  dróg  (ul.Skrzyszowskiej-Czarnieckiego-Turskiej-Mszańskiej)?  Następnie 
poprosił, aby zabezpieczyć środki na rozpoczęcie budowy chodnika na ul. Mszańskiej.

Radny J. Grabowiecki stwierdził, że bardzo dobrze się dzieje, iż temat skrzyżowana Matuszczyka-
Pszowska został  w jakiś  sposób poruszony. Dodał,  że od 5 lat  postuluje o wykonanie remontu 
mostu na ul.  Matuszczyka i  dopiero po tylu latach podzielono pogląd mówiącego,  wobec tego 
zapytał  jaka  jest  realna  szansa  rozpoczęcia  remontu  tego  mostu?  Mówiący  poprosił 
o skonsultowanie przebiegu I etapu obwodnicy wewnętrznej Miasta m.in. przebieg ul. Basenowej 
z radnymi lub mieszkańcami. Następnie zauważył, że wybudowanie obwodnicy kończącej się na 
skrzyżowaniu  Matuszczyka-Pszowska  spowoduje  duże  natężenie  ruchu  w  kierunku 
ul. Bogumińskiej, przy czym wyjazd z ul. Czyżowickiej będzie bardzo utrudniony. Zapytał, czy jest 
planowane  wdrożenie  jakiegoś  rozwiązania  ułatwiającego  poruszanie  się  ul.  Bogumińską? 
Powiedział, że w okresie zimowym z bardzo dużym utrudnieniem spotykają się piesi poruszający 
się  chodnikiem wzdłuż  ul.  Rybnickiej  który  jest  nieodśnieżany,  również  parking  przy  tej  ulicy 
w okresie zimowym jest nieodśnieżany. Dodał, że również ul. Radlińska w kierunku ul. Chrobrego 
jest  nieodśnieżana pomimo faktu,  iż  ta  ulica jest  najbardziej  ruchliwą w Mieście.  Zauważył,  iż 
uzyskał  informację,  że ta  ulica w kierunku starego Kościoła jest  własnością powiatu.  Mówiący 
poprosił o umieszczenie w harmonogramie koszenia poboczy wzdłuż dróg gminnych ul. Leszka. 

Radny R. Zalewski poprosił o uporządkowanie murku znajdującego się wzdłuż ul. Radlińskiej idąc 
w kierunku Kościoła.

Radny J. Grabowiecki powiedział, że murek o którym mówi Pan Radny jest własnością Spółdzielni 
Mieszkaniowej ROW, a jego stan nie stwarza żadnego zagrożenia. 

Radny R. Zalewski stwierdził,  że również uporządkowanie tego murku ma na celu poprawienie 
estetyki  miasta.  Następnie  nawiązał  do  informacji  dotyczących  realizacji  projektu  drogowego 
udrożnienia  ruchu  w  południowej  części  Subregionu  Zachodniego.  Stwierdził,  że  informacja 
zawiera  błędy  jeżeli  chodzi  o  wartość  dofinansowania,  ponieważ  wartość  ta  po  przeliczeniu 
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podanych kwot według mówiącego wynosi 61% a nie 76,80%. Następnie powiedział, że bardzo 
dobrze,  iż  na  skrzyżowaniu  Matuszczyka-Pszowska  powstanie  sygnalizacja  świetlna,  jednakże 
zapytał,  czy  nie  spowolni  to  ruchu  na  tym skrzyżowaniu.  Zapytał  również,  czy  uwzględniono 
w projekcie budowy obwodnicy wewnętrznej Miasta usytuowanie barier dźwiękochłonnych wzdłuż 
Oś. XXX-lecia i Dąbrówki ?

Radny R. Szamatowicz stwierdził,  że wielokrotnie  poruszał kwestię  zainstalowania sygnalizacji 
świetlnej na przejściu na ul. Radlińskiej w kierunki SP Nr 10. W związku z tym zapytał czy istnieje 
możliwość  usytuowania  sygnalizacji  świetlnej  w  podanym  miejscu?  Dodał,  że  w  godzinach 
porannych  oraz  ok.  godziny  15,00  bardzo  utrudnione  jest  przejście  przez  drogę,  dlatego 
zainstalowanie  sygnalizacji  świetlnej  poprawi  bezpieczeństwo  szczególnie  dzieci.  Następnie 
zapytał, czy istnieje możliwość zlikwidowania chodnika na ul. Harcerskiej w zamian powstałyby 
tam miejsca postojowe? 

Pan M. Kieca Prezydent Miasta powiedział, że odnośnie ul. Młodzieżowej władze miasta starają 
się,  aby  wykonanie  projektu  weszło  do  realizacji  w  roku  2008.  Dodał,  że  bez  jakiejkolwiek 
pisemnej  informacji  dotyczącej  podania  konkretnych  terminów realizacji  ul.  Młodzieżowej  nie 
można dyskutować na ten temat, w momencie uzyskania pisemnej informacji o terminach realizacji 
zostanie powiadomiona Rada Dzielnicy. Natomiast w związku z wypowiedzią radnego M. Balcera 
dotyczącą  wyasygnowania  środków  przez  Radę  Dzielnicy  Wilchwy  na  niektóre  zadania, 
przypomniał, że głównym zadaniem inwestycyjnym w Dzielnicy Wilchwy w okresie 3 najbliższych 
lat  jest  budowa  zaplecza  socjalno-sportowego  na  którą  Rada  Dzielnicy  zdecydowała  się 
przeznaczać  co  roku  60  tys.  zł,  dlatego   Rada  Dzielnicy  powinna  wziąć  pod  uwagę  ten  fakt. 
Powiedział, że jeżeli chodzi o realizację obwodnicy wewnętrznej miasta, to obiekt wiaduktu na ul. 
Matuszczyka ze względu na konieczne przeprojektowanie wejdzie do realizacji najpóźniej wiosną 
2009r.  Stwierdził,  że  realne  rozpoczęcie  I  etapu  obwodnicy  od  skrzyżowania  Pszowska-
Matuszczyka do zjazdu przy ul. Rybnickiej, zaplanowano na początek 2009 roku. Dodał, że została 
wyłoniona w przetargu firmy, która będzie projektowała obwodnicę oraz będzie musiała uzyskać 
pozwolenie na budowę, jednakże firma również zgodnie z zapisami umowy została zobligowana do 
przeprowadzenia  konsultacji  z  mieszkańcami  i  Radą  Dzielnicy.  Stwierdził,  że  obwodnica 
wewnętrzna miasta nie pełni funkcji typowej obwodnicy, stąd w dalszym ciągu prowadzona batalia 
o  zbudowanie  praktycznej  obwodnicy  łączącej  Pszów,  Rydułtowy  z  Wodzisławiem  Śl.,  gdzie 
przebieg tej obwodnicy zewnętrznej ciągnąłby się granicami miasta tj. przebiegałby przez tereny na 
Olszynach zmierzając w kierunku ul. Bogumińskiej. Dodał, że takie rozwiązanie komunikacyjne 
faktycznie  rozładowałoby  ruch  w  centrum  Miasta,  jednakże  koszt  budowy  takiej  obwodnicy 
wstępnie został wyliczony na ok. 160 mln zł. Powiedział, że jeżeli chodzi o podaną procentową 
wartość dofinansowania to wynosi ona 76,80% i są to koszty kwalifikowane.

Radny  J.  Grabowiecki  powiedział,  że  cały  czas  apeluje,  aby  przeprowadzono  rozmowy 
z mieszkańcami bloków znajdujących się najbliżej  planowanej  obwodnicy wewnętrznej  Miasta. 
Dodał, że każdorazowo protest mieszkańców będzie przeciągał sprawy związane z rozpoczęciem 
inwestycji, dlatego należy prowadzić rozmowy z mieszkańcami. 

Pan  M.  Okularczyk  Dyrektor  PZD  powiedział,  że  jeżeli  chodzi  o  budowę  chodnika  na 
ul. Czyżowickiej, to PZD również przymierzał się do przebudowy tego chodnika (koszt ok. 270 tyś. 
zł),  jednak  PZD  doszedł  do  wniosku,  iż  ze  względu  na  planowaną  przebudowę  jezdni 
ul.  Czyżowickiej,  przebudowa  najpierw  chodnika  będzie  źle  odbierana  przez  społeczeństwo 
ponieważ  istnieje  ryzyko,  że  przebudowany  chodnik  trzeba  będzie  na  nowo  przekładać  po 
wykonaniu nowej jezdni. Stwierdził,  że problem związany z ul.  Syrokomli PZD zauważyło już 
wcześniej. W związku z powyższym została zaproponowana zamiana organizacji ruchu, poprzez 
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utworzenie odcinka na ul. Syrokomli od piekarni do ul. Granicznej (mówiący dokładnie nie pamięta 
nazwy tej  ulicy)  drogą  jednokierunkową,  jednakże  Policja  negatywnie  zaopiniowała  tę  zmianę 
organizacji  ruchu. Dodał,  że ostateczna decyzja należy do Starosty Powiatu,  dla którego opinia 
Policji nie jest wiążąca. 

Pan  E.  Porwolik  Przewodniczący  Zarządu  Dzielnicy  Stare  Miasto  powiedział,  że  przy  okazji 
podziału dróg na drogi miejskie i tzw. drogi publiczne dokonywanego przez Wydział Inwestycji 
Miejskich  i  Gospodarki  Komunalnej  uzyskano  informację,  iż  droga  publiczna  jaką  jest  ul. 
Syrokomli może mieć do 10m szerokości. Stwierdził, że Rada Dzielnicy cały czas stara się aby ul. 
Syrokomli poszerzyć a nie zrobić ją jednokierunkową. 

Pan M. Okularczyk Dyrektor PZD stwierdził, że Pan E. Porwolik przedstawił rozwiązanie czysto 
teoretyczne, ponieważ przy ul. Syrokomli jest 30-40 działek gdzie w związku z poszerzeniem tej 
ulicy trzeba byłoby wykupić od wszystkich właścicieli tereny, przesuwać płoty, a wykonanie tego 
w krótkim terminie jest nierealne. Powiedział, że PZD zawsze współpracował z Radami Dzielnic, 
a  Rada  Dzielnicy  Wilchwy  zawsze  wychodziła  na  tej  współpracy  bardzo  dobrze.  Następnie 
w związku z pytaniem radnego M. Balcera dot. przeniesienia 7 słupów znajdujących się na środku 
chodnika wzdłuż ul. Czarnieckiego powiedział, że od strony technicznej można byłoby przenieść te 
słupy, jednakże należy zdawać sobie sprawę z faktu, iż są to nie tylko słupy oświetleniowe ale 
również energetyczne i nie wszystkim mieszkańcom podobać się będzie jeżeli zostaną pozbawieni 
elektryczności na jakiś  czas. Natomiast jeżeli chodzi o budowę chodnika na ul. Mszańskiej, po 
przeprowadzonej  analizie  zostanie  on  zaprojektowany,  jednakże  przebudowa rozpocznie  się  od 
skrzyżowania  5  dróg,  zaznaczyć  jednak  należy,  że  będzie  to  wykonywane  etapami.  Stwierdził 
w związku z uwagą radnego J. Grabowieckiego dotyczącą odśnieżania ul. Radlińskiej, że to powiat 
stara  się,  aby  drogi  powiatowe  w  okresie  zimowy  były  odśnieżane.  Stwierdził,  że  temat 
ul.  Radlińskiej  jest  bardzo  skomplikowany  i  trudno  wyjaśnić  kwestię  przynależności  tej  ulicy. 
Również nawiązał do pytania radnego R. Szamatowicza dotyczącego zainstalowania sygnalizacji 
świetlnej na przejściu na ul. Radlińskiej w kierunku SP Nr 10 powiedział, że istnieje możliwość 
usytuowania tam sygnalizacji świetlnej, jednakże wymaga to jeszcze przeprowadzenia konsultacji 

Radny  J.  Grabowiecki  stwierdził,  że  należy  wyjaśnić  kwestię  dotyczącą  przynależności 
ul.  Radlińskiej  (od  ul.  Matuszczyka  w  dół),  ponieważ  ta  ulica  jest  bardzo  ruchliwa,  najwięcej 
młodzieży osiedlowej korzysta z tej drogi zmierzając do szkół. Powiedział, że największy problem 
z tą ulicą jest w okresie zimowym, kiedy trzeba rozpocząć odśnieżanie, a nikt nie kwapi się do 
odśnieżenia tej części ul. Radlińskiej. Następnie zaapelował, aby jak najszybciej wyjaśnić kwestię 
przynależności ul.  Radlińskiej.  Mówiący podziękował, za wykonanie doświetlenia skrzyżowania 
w kierunku Oś. XXX-lecia PRL.

Pani J. Szymecka-Pysz Naczelnik Wydziału IMiGK stwierdziła, że stan prawny ul. Radlińskiej jest 
stwierdzony,  jednakże  on  nie  załatwia  spraw  związanych  z  jej  eksploatacją.  Powiedziała,  że 
ul.  Radlińska  w  pełnym  przebiegu  Rozporządzeniem  Wojewódzkiej  Rady  Narodowej  została 
wymieniona jako droga powiatowa. Jednakże w związku z faktem, iż ul. Radlińska jest własnością 
Skarbu  Państwa,  zwyczajowo  zostało  przyjęte,  że  część  ulicy  od  skrzyżowania  Matuszczyka-
Radlińska w kierunku Osiedli jest utrzymywana przez Powiat, a druga część przez Miasto. 

Nie było więcej pytań.
Przewodniczący Rady Miejskiej ogłosił dwudziestominutową przerwę (od 11,55 do 12,15).

Po przerwie.
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Ad 5. 
Podjęcie uchwał:

a) Uchwała w sprawie zmian budżetu miasta Wodzisławia Śląskiego na 2007r.
            Zreferował Pan T. Bednorz Skarbnik Miasta.

Pan  T.  Bednorz  powiedział,  że  w  związku  z  uzyskanymi  3  dotacjami  istnieje  konieczność 
wprowadzenia następujących zmian: 
– w §3 dział 756 - ulega zwiększeniu z kwoty 39.080 zł do kwoty 119.080 zł, co powoduje ogólne 

zwiększenie dochodów do kwoty 975. 277 zł,
– w  §5 zwiększeniu  ulegają  wydatki  do  kwoty  1.953.521 zł  na  co  wpływ miały  następujące 

dotacje:
– w dziale 754- Bezpieczeństwo publiczne i ochrona przeciwpożarowa- dotacja dla 

Komendy Policji w Wodzisławiu Śl. w kwocie 20.000 zł,
– w rozdziale  75478 -  Usuwanie  skutków klęsk  żywiołowych -  pomoc finansowa 

w  formie  dotacji  celowej  dla  Gminy  Dąbrowa  Zielona  z  przeznaczeniem  na 
usuwanie  skutków  przejścia  trąby  powietrznej  w  dniu  20  lipca  2007  roku  - 
w kwocie 10.000 zł,

– w  dziale  921  -  Kultura  i  ochrona  dziedzictwa  narodowego  -  dotacja  na 
dofinansowanie  prac  remontowych  i  konserwatorskich  obiektów  zabytkowych 
z przeznaczeniem na dofinansowanie przeprowadzenia generalnego remontu dachu 
zabytkowego Kościoła Ewangelicko-Augsburskiego w Wodzisławiu Śl. - w kwocie 
50.000 zł.

W związku z powyższym wydatki budżetu zostaną zwiększone o kwotę 80.000 zł. 

Nikt nie miał pytań.

Uchwała Nr XIII/129/07 w sprawie zmian budżetu miasta Wodzisławia Śląskiego na 2007r. została 
jednogłośnie podjęta (ilość głosów : za - 15).

Przewodniczący Rady Miejskiej zapytał radnych, czy wyrażają zgodę, aby obecnie przystąpić do 
omówienia uchwał znajdujących się w porządku obrad w podpunkcie m) i o). 

Rada Miejska wyraziła zgodę na przesunięcia omawiania podpunktów m) i o).

m) Uchwała w sprawie wyrażenia zgody na wzniesienie pomnika. 
            Zreferowała Pani G. Durczok Kierownik Biura ds. Kultury, Sportu i Zdrowia.

Pani G. Durczok powiedziała, że obecny jest na sesji Pan Henryk Socha Prezes Ruchu na Rzecz 
Praworządności i Rozwoju Ziemi Wodzisławskiej, który może udzielić szerszej informacji na temat 
budowy pomnika Księcia Władysława Opolskiego, ponieważ Ruch jest inicjatorem budowy tego 
pomnika. 

Przewodniczący Rady Miejskiej L. Litwora zapytał, czy są jakieś pytania?

Radny E. Szczygieł zapytał:
– z czyich środków byłaby finansowana budowa tegoż pomnika?
– jaki wygląd miałby przybrać ten pomnik?
– co omawiany pomnik miałby symbolizować?

Pani  G.  Durczok  stwierdziła,  że  zgodnie  z  zapisem  §2  projektu  uchwały  budowa  pomnika 
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sfinansowana  zostanie  ze  środków inicjatora  budowy.  Dodała,  że  pomnik  zostanie  zbudowany 
z piaskowca, będzie miał wysokość 2 m.

Radny J. Wyleżych stwierdził, że na merytorycznych Komisjach była mowa na ten temat, Komisje 
wydały pozytywne opinie. Powiedział, że jeżeli radni wnoszą jakieś uwagi do projektów uchwał to 
wtedy powinni zostać  dopuszczeni do głosu. Zaproponował, aby jeżeli ktoś ma pytania to należy 
mu udzielić głosu, natomiast jeżeli nie ma pytań przystępować do głosowania projektów uchwał, 
które były głosowane na Komisjach.  

Radny E. Szczygieł zapytał, gdzie pomnik miałby zostać postawiony?

Pani G. Durczok powiedziała, że w §1 projektu uchwały pisze, iż pomnik miałby zostać wzniesiony 
na skrzyżowaniu ul. Minorytów i Sądowej.

Przewodniczący Rady Miejskiej zapytał, czy Pan H. Socha Prezes Ruchu chciałby coś dodać?

Pan H. Socha Prezes Ruchu na Rzecz Praworządności i Rozwoju Ziemi Wodzisławskiej stwierdził, 
że pomnik jeżeli Rada Miejska podejmie przedmiotową uchwałę zostanie wzniesiony ze środków 
społecznych. Dodał, że jest to inicjatywa dla uczczenia jubileuszu  750-lecia Wodzisławia Śl.

Nikt więcej nie miał pytań.
 
Uchwała Nr XIII/130/07 w sprawie wyrażenia zgody na wzniesienie pomnika została jednogłośnie 
podjęta (ilość głosów: za - 17).

o) Uchwała w sprawie udzielenia dotacji z Urzędu Miasta Wodzisławia Śląskiego w 2007 roku 
na roboty budowlane przy zabytku wpisanym do rejestru zabytków.

            Zreferowała Pani G. Durczok Kierownik Biura ds. Kultury, Sportu i Zdrowia.

Pani G. Durczok powiedziała, że do Prezydenta Miasta Wodzisławia Śl. wpłynął wniosek Parafii 
Ewangelicko-Augsburskiej przy ul.  Minorytów w Wodzisławiu Śl. o udzielenie dotacji na prace 
remontowe dachu najstarszego zabytku Wodzisławia Śl. Dodała, że Prezydent Miasta wyraził zgodę 
na  udzielenie  dotacji  w kwocie  50.000 zł,  jednakże  do  wyłącznej  kompetencji  Rady Miejskiej 
należy przyznanie dotacji podmiotom ubiegającym się o nią. 

Nikt nie miał pytań. 

Uchwała Nr  XIII/131/07 w sprawie udzielenia dotacji z budżetu Miasta Wodzisławia Śląskiego 
w  2007  roku  na  roboty  budowlane  przy  zabytku  wpisanym  do  rejestru  zabytków  została 
jednogłośnie  podjęta (ilość głosów : za - 17)

b) Uchwała w sprawie udzielenia pomocy finansowej z budżetu miasta Wodzisławia Śląskiego 
dla Gminy Dąbrowa Zielona poszkodowanej w wyniku przejścia trąby powietrznej w dniu 
20 lipca 2007 roku. 

           Zreferował Pan T. Bednorz Skarbnik Miasta.

Pan T. Bednorz powiedział, że w dniu 20 lipca 2007 roku nad częścią Województwa Śląskiego 
przeszła trąba powietrzna w wyniku której ucierpiało 8 Gmin. Dodał, że z apelem do samorządów 
Województwa Śląskiego o udzielenie pomocy finansowej dla mieszkańców poszkodowanych gmin 
zwrócił się Konwent Burmistrzów i Wójtów Śląskiego Związku Gmin i Powiatów. Zauważył, że na 

14



ten apel dotychczas odpowiedziało 35 Gmin udzielając dotacji od 5.000 do 100.000 zł. Stwierdził, 
że  Prezydent  Miasta  wyraził  zgodę na udzielenie  dofinansowania dla  gminy Dąbrowa Zielona, 
którą wskazał Śląskim Związek Gmin i Powiatów w wysokości 10.000 zł. Dodał, że o faktycznym 
przyznaniu dotacji decyduje Rada Miejska poprzez podjęcie odpowiedniej uchwały. 

Radny J.  Kaczyński  zaproponował,  że  jeżeli  nie  ma pytań  do referującego przejść  od razu do 
głosowania. 

Nikt nie miał pytań. 

Uchwała Nr XIII/132/07 w sprawie udzielenia pomocy finansowej z budżetu miasta Wodzisławia 
Śląskiego  dla  Gminy  Dąbrowa  Zielona  poszkodowanej  w  wyniku  przejścia  trąby  powietrznej 
w dniu 20 lipca 2007 roku została jednogłośnie podjęta (ilość głosów: za - 18).

c) Uchwała w sprawie przekazanie środków finansowych dla Policji.
      Zreferował Pan T. Bednorz Skarbnik Miasta. 

Pan T. Bednorz powiedział, że w roku 2006 Rada Miejska przekazała już raz środki finansowe dla 
Policji.  W  związku  z  czym  pozytywne  doświadczenia  z  wprowadzenia  dodatkowych  służb 
patrolowych  skłaniają  do  wygospodarowania  w  dochodach  własnych  Miasta  środków  na 
dodatkowe  patrole na terenie miasta w IV kwartale 2007r. Dodał, że Prezydent Miasta wyraził 
zgodę na dotację w kwocie 20.000 zł.  

Nie było pytań. 
 
Uchwała  Nr XIII/133/07 w  sprawie  przekazanie  środków  finansowych  dla  Policji  została 
jednogłośnie podjęta (ilość głosów: za- 18).

d) Uchwała  w  sprawie  zaciągnięcia  pożyczki  w  WFOŚiGW  na  realizację  zadania 
inwestycyjnego  pn.  „Termomodernizacja  Zespołu  Szkół  Nr  2  przy  ul.  Wałowej 
w Wodzisławiu Śląskim” 

         Zreferowała Pani J. Szymcka-Pysz Naczelnik Wydziału Inwestycji Miejskich i Gospodarki 
            Komunalnej.

Radny R. Zalewski zapytał,  dlaczego planuje się  termomodernizację Zespołu Szkół Nr 2 jeżeli 
zgodnie  z  wypowiedzią  Dyrektora  SANEPID-u:  „  (...)  największe  zastrzeżenie  budzi  stan 
techniczny  otoczenia  Szkoły  Podstawowej  Nr  28,  kruszące  się  płyty  acekolowe  uwalniają  pył 
azbestowy”?

Pani  J.  Szymecka-Pysz  powiedziała,  że  we  wszystkich  szkołach  w  których  planowane  jest 
przeprowadzenie termomodernizacji i innych robót remontowych, określa się zakres niezbędnych 
do wykonania robót. Jednakże trudno w szybkim czasie przeprowadzić analizę ok. 20 obiektów, 
które wymagają przeprowadzenia poważniejszych zabiegów budowlanych. Stwierdziła, że Zespół 
Szkół NR 2 w związku z zabiegami Dyrekcji Szkoły i przeprowadzonymi licznymi remontami, nie 
wymaga wielkich nakładów inwestycyjnych, dzięki  czemu można ją  w miarę niskimi kosztami 
zgodnie z opracowanym audytem zrealizować w pierwszej kolejności.  Dodała,  że duże nakłady 
inwestycyjne zaplanowane w budżecie Miasta nie pozwalają wykonać kapitalnego remontu  SP 
Nr 28, jednakże szkoła ta znajduje się w wykazie szkół przewidzianych do remontu. Powiedziała, 
że  Władze  Miasta  w  porozumieniu  z  Wydziałem  Edukacji  oraz  Dyrekcjami  Szkół  ustalą 
harmonogram remontów poszczególnych szkół zgodnie z którym w poszczególnych latach będą 
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przeprowadzane  remonty  kolejnych  szkół.  Mówiąca  podkreśliła,  że  wykonując  remont 
i termomodernizację tej szkoły uzyska się najlepszy efekt ekonomiczny, poprzez obniżenie kosztów 
eksploatacji  tego  obiektu  praktycznie  natychmiast  po  zakończeniu  inwestycji.  Powiedziała,  że 
projekt  uchwały  uzyskał  pozytywne  opinie:  Komisji  Oświaty(…),  Komisji  Budżetu   natomiast 
Komisja Strategii(…) nie wydała opinii.

Radny Cz. Rychlik stwierdził, że Komisja Oświaty(…) również miała pewne wątpliwości co do 
słuszności wykonania termomodernizacji w Zespole Szkół Nr 2 a nie w innej placówce. Jednakże 
wyjaśnienia  Prezydenta Resortowego były jasne i  konkretne,  również deklaracja  przedstawienia 
w  miesiącu  październiku  Komisji,  Strategii  Wodzisławskiej  Oświaty  zawierającej  szczegółowy 
harmonogram dalszych remontów placówek oświatowych sprawiły, iż Komisja wydała pozytywną 
opinię do projektu uchwały.

Pan  M.  Kieca  Prezydent  Miasta  stwierdził,  że  pośpiech  związany  z  rozpoczęciem 
termomodernizacji  Zespołu Szkól  Nr 2 podyktowany jest  tym, iż  został  wykonany pełen audyt 
energetyczno-ekonomiczny  a   termin  złożenia  dokumentów  w  celu  uzyskania  dofinansowania 
upływa  niebawem.  Dodatkowo w ramach tego  remontu  uda  się  przy  okazji  termomodernizacji 
wymienić  dach  i  oszczędzić  planowane  w  budżecie  ok.  100.000  zł  na  remont  tego  dachu 
z pieniędzy Wydziału Edukacji. Stwierdził, że dzięki takiemu obrotowi sprawy uda się zaoszczędzić 
pewne  środki  w  Wydziale  Edukacji,  które  następnie  zostaną  przesunięte  na  remonty  dachów 
placówek  oświatowych,  które  ucierpiały  w  wyniku  ostatnich  ulewnych  deszczy.  Jednocześnie 
mówiący zwrócił się z prośbą o podjęcie omawianej uchwały. 

Pani J. Szymecka-Pysz dodała, że w WFOŚiGW zostanie zaciągnięta niskoprocentowa pożyczka , 
gdzie po zrealizowaniu zadania, może być złożony natychmiast wniosek o umorzenie tej pożyczki 
w wysokości 50% jej wartości.

Nie było pytań.  

Uchwała Nr XIII/134/07 w sprawie zaciągnięcia pożyczki w WFOŚiGW na realizację zadania 
inwestycyjnego pn.  „Termomodernizacja  Zespołu Szkół  Nr 2 przy ul.  Wałowej  w Wodzisławiu 
Śląskim” została podjęta (ilość głosów: za - 16, przeciw - 0, wstrzymujących się - 1).

e) Uchwała w sprawie ustalenia najniższego wynagrodzenia zasadniczego oraz uzgodnienia 
wartości  jednego  punktu  w  złotych  dla  poszczególnych  kategorii  zaszeregowania 
pracowników  zatrudnionych  w  Zakładzie  Gospodarki  Mieszkaniowej  i  Remontowej 
w Wodzisławiu Śląskim.

            Zreferował Pan B. Gowin Dyrektor ZGMiR.

Nikt nie miał pytań. 

Uchwała  Nr  XIII/135/07 w  sprawie  ustalenia  najniższego  wynagrodzenia  zasadniczego  oraz 
uzgodnienia  wartości  jednego  punktu  w  złotych  dla  poszczególnych  kategorii  zaszeregowania 
pracowników zatrudnionych w Zakładzie Gospodarki Mieszkaniowej i Remontowej w Wodzisławiu 
Śląskim została podjęta jednogłośnie (ilość głosów: za - 18).

f) Uchwała w sprawie powołania Rady Muzeum przy Muzeum w Wodzisławiu Śląskim
            Zreferował Pan S. Kulpa p.o. Dyrektora Muzeum.

Radna D. Hajok stwierdziła, że na Komisji Oświaty(…) padła propozycja, aby za przedstawiciela 
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Bractwa Rycerskiego w Radzie Muzeum zasiadał Pan Idzi Panic przedstawiciel Instytutu Historii 
Wydziału Nauk Społecznych Uniwersytetu Śląskiego. Zapytała czy powyższa informacja jest nadal 
aktualna?

Pan S. Kulpa stwierdził, że to jest autopoprawka. Mówiący poprosił o wprowadzenie do projektu 
uchwały autopoprawki gdzie przedstawiciela Bractwa Rycerskiego zastąpi przedstawiciel Instytutu 
Historii Wydziału Nauk Społecznych Uniwersytetu Śląskiego Pan Idzi Panic. 

Radny J. Majda stwierdził, że padła jeszcze jedna propozycja, aby poszerzyć Radę Muzeum o Pana 
prof. Idzi Panica, jednocześnie pozostawiając przedstawiciela Bractwa Rycerskiego.

Pan S. Kulpa poinformował, że w Statucie Muzeum znajduje się zapis określający 5 osobowy skład 
Rady Muzeum, dlatego nie ma możliwości poszerzenia składu osobowego tej Rady. Stwierdził, że 
rozmawiał  z  Panem  Banaśiem,  który  zrezygnował  z  zasiadania  w  Radzie  Muzeum,  jednakże 
w dalszym ciągu będzie współpracował z Muzeum oraz będzie prowadził lekcje muzealne. 

Radny R. Szamatowicz zapytał, kto ustala ilościowy skład Rady Muzeum?

Pan S. Kulpa powiedział, że Rada Miejska podjęła uchwałą Statut Muzeum w którym określony 
został skład osobowy Rady Muzeum.

Radny  R.  Szamatowicz  stwierdził,  że  obecnie  skład  Rady  Muzeum  zostaje  uzupełniony 
o przedstawiciela Rady Miejskiej oraz wprowadza się zmianę w miejsce Pana K. Banaśa wchodzi 
Pani Idzi Panic?

Pan S. Kulpa potwierdził powyższą informację.

Przewodniczący  Rady  Miejskiej  zapytał  Pana  Dyrektora  czy  wprowadza  jeszcze  jakieś 
autopoprawki?

Pan S. Kulpa odpowiedział, że nie.

Przewodniczący  Rady  Miejskiej  stwierdził,  że  powinno  się  wprowadzić  jeszcze  jedną 
autopoprawkę,  ponieważ  funkcjonuje  nazwa   Towarzystwo  Ziemi  Wodzisławskiej,  którego 
przedstawicielem jest Pan K. Cicha a nie jest to Towarzystwo Miłośników Wodzisławia Śląskiego. 
W związku z powyższym powinna to być kolejna autopoprawka do uchwały. 

Nie było więcej uwag. 

Uchwała  Nr  XIII/136/07 w  sprawie  powołania  Rady  Muzeum przy  Muzeum w Wodzisławiu 
Śląskim została podjęta jednogłośnie wraz z wniesionymi autopoprawkami (ilość głosów: za - 18).

W wyniku podjętej uchwały skład Rady Muzeum przedstawia się następująco:
– mgr B. Bielawska - reprezentuje Radę Miejską Wodzisławia Śląskiego,
– dr D. Abłamowicz - reprezentuje Stowarzyszenie Naukowe Archeologów Polskich 

                                  oddział Katowice,
– mg K. Cichy - reprezentuje Towarzystwo Miłośników Ziemi Wodzisławskiej,
– prof. dr hab. Idzi Panic - reprezentuje Instytut Historii Wydziału Nauk Społecznych 

                                         Uniwersytetu Śląskiego,
– mgr G. Durczok - reprezentuje dyrektora Muzeum w Wodzisławiu Śl.
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g) Uchwała w sprawie zmiany Statutu Wodzisławskiego Centrum Kultury
      Zreferował Pan A. Sobek Dyrektor WCK.

Przewodniczący  Rady  Miejskiej  zapytał,  czy  ktoś  ma  jakieś  pytania,  ewentualnie  uwagi  do 
powyższego projektu uchwały?

Radny S. Stachoń zgłosił wniosek formalny o wykreślenie z projektu uchwały punktu II podpunktu 
2)  „zmienia  się  §10  pkt  6,  który  otrzymuje  brzmienie:  Pracowników  WCK  zatrudnia 
i zwalnia dyrektor.”

Radny J. Kaczyński w kwestii formalnej stwierdził, że formalny wniosek złożony przez radnego 
S. Stachonia należałoby przegłosować. Następnie poprosił Pana radnego o uzasadnienie złożonego 
wniosku. Stwierdził, że Dyrektor WCK jako odpowiedzialny za placówkę powinien mieć prawo 
zatrudniania i zwalniania pracowników.  

Radny  S.  Stachoń  stwierdził,  że  zaszły  pewne  okoliczności  o  których  Rada  Miejska  zostanie 
poinformowana na Komisjach w miesiącu październiku, natomiast obecne roztrząsanie tej kwestii 
nie miało by sensu w świetle nowych zaistniałych okoliczności, po zbadaniu których będzie można 
przeprowadzić szerszą dyskusję. 

Radna D. Hajok stwierdziła, że na Komisji Oświaty(…) zgłaszane były różne wątpliwości natury 
prawnej  związane  z  tym  punktem.  Dodała,  że  pozytywna  opinia  Komisji  była  warunkowana 
przedstawieniem  na  sesji  Rady  Miejskiej  przez  Pana  Dyrektora  ekspertyzy  prawnej,  którą 
zobowiązał  się  przygotować  i  przedstawić  na  sesji.  Następnie  zapytała,  czy  została  wykonana 
ekspertyza prawna związana z zatrudnianiem i zwalnianiem pracowników WCK przez Dyrektora 
a w szczególności dotycząca redaktora naczelnego Serwisu Wodzisławskiego?

Radny R. Szamatowicz poprosił Pana S. Stachonia o przybliżenie informacji co się dzieje w WCK. 

Radny S. Stachoń stwierdził, że obecnie nic groźnego nie dzieje się WCK. Jednakże należy zdawać 
sobie sprawę z faktu, iż przed Sądami Pracy toczą się postępowania dotyczące pracowników WCK. 
W związku z  powyższym mówiący nie  chciałby,  aby Rada Miejska była  traktowana w sposób 
instrumentalny. Zaznaczył, że nic nie stoi na przeszkodzi, aby projekt uchwały został ponownie 
przedstawiony na sesji w miesiącu listopadzie. 
 
Radny R. Szamatowicz zapytał radnego S. Stachonia w którym momencie Rada Miejska byłaby 
traktowana instrumentalnie?

Radny S. Stachoń stwierdził, że trudno na obecnym etapie odpowiedzieć dokładnie.

Radny J.  Kaczyński  stwierdził,  że  na  Komisji  Oświaty(…) dyskutowany był  temat  stanowiska 
redaktora naczelnego, a w szczególności, czy stanowisko redaktora naczelnego musi być związane 
z etatem, czy wystarczy wskazać osobę odpowiedzialną i czy jest zgodne z prawem prasowym. 
Powiedział, że kwestia redaktora naczelnego, jest kwestią do wyjaśnienia. Natomiast zapytał Pana 
Dyrektora  w jaki  sposób  zamierza  poprzez  przedstawiony  projekt  uchwały  manipulować  Radą 
Miejską?

Radny R. Zalewski zapytał, kto w chwili obecnej  zatrudnia i zwalnia pracowników WCK ?
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Pan A. Sobek Dyrektor WCK powiedział, że naprawdę o zatrudnianiu i zwalnianiu pracowników 
WCK decyduje Dyrektor.  Stwierdził,  że  nie należy robić  jakiś  nadinterpretacji  zapisów statutu, 
a  w  szczególności   § 10  pkt.  6,  ponieważ  ten  punkt  po  prostu  brzmi:  „  Pracowników WCK 
zatrudnia i zwalnia dyrektor”. Zauważył, że dyrektor jest odpowiedzialny za pracę, za zarządzanie, 
a  z  podejmowanych  decyzji  jest  rozliczany,  w  związku  z  czym  kto  innym  miałby  zatrudniać 
i zwalniać pracowników. 

Radny S.  Stachoń stwierdził,  że  nikt  nie  tworzy  żadnej  nadinterpretacji  wypowiedzi  Dyrektora 
WCK. Dodał, że nikt nie ma zastrzeżeń do talentów menadżerskich Dyrektora WCK, jednak są 
zastrzeżenia co do stosowania przepisów prawnych, ponieważ omawiany projekt uchwały powinien 
być przedmiotem obrad Rady Miejskiej  w miesiącu maju najpóźniej  w czerwcu. Stwierdził,  że 
Dyrektor WCK stworzył regulamin wewnętrzny WCK który obowiązuje od 1 lipca 2007r., jednakże 
należy się zastanowić na jakiej podstawie powstał takowy regulamin, skoro opracowuje się go na 
podstawie Statutu. Zauważył, że zmiana Statutu WCK nie została jeszcze zatwierdzona przez Radę 
Miejską.  W związku  z  powyższym Rada  Miejska  może  czuć  się  obrażona,  iż  jest  traktowana 
w sposób instrumentalny przez Dyrektora WCK.

Pan A. Sobek poprosił,  aby radny S. Stachoń wskazał w Statucie WCK paragraf, na podstawie 
którego tworzy się regulamin.

Przewodniczący  Rady  Miejskiej  poprosił  Radcę  Prawnego  Urzędu  Miasta  o  ewentualne 
przybliżenie kwestii poruszanych w dyskusji pod względem prawnym.

Pani A. Tatarczyk-Makówka Radca Prawny stwierdziła, że uchwała jest zgodna z przepisami prawa 
i można przystąpić do jej przegłosowania. 
 
Pan A. Sobek poinformował, że projekt uchwały zyskał pozytywne opinie: Komisji Oświaty(...), 
Komisji Rewizyjnej oraz Komisji Prawa(...).

Przewodniczący  Rady  Miejskiej  poprosił  Pana  Dyrektora  o  udzielenie  odpowiedzi  na  temat 
ekspertyzy prawnej.

Pan A. Sobek stwierdził,  że ekspertyza będzie wykonana, jednak nie ma ona nic wspólnego ze 
zmianami proponowanymi w  projekcie uchwały.

Radna D. Hajok stwierdziła, że na posiedzeniu Komisji Oświaty(...) Pan Dyrektor zobowiązał się 
do  przedstawienia  takowej  ekspertyzy  do  sesji.  W  związku  z  faktem,  iż  nie  została  ona 
przedstawiona  mówiąca  nie  może  brać  udziału  w  głosowaniu,  ze  względu  na  brak  pewnych 
informacji.  

Radny R. Szamatowicz stwierdził, że z wyjaśnień Radcy Prawnego wynika, że zawarte w projekcie 
uchwały  informacje  są  zgodne  z  prawem,  a  wniosek  formalny  zgłoszony  przez  Radnego 
S. Stachonia jest bezpodstawny.

Pani A. Tatarczyk-Makówka Radca Prawny stwierdziła, że może wypowiadać się tylko na tematy 
prawne, a zgodnie z ustawą o działalności kulturalnej, pracowników instytucji kultury w istocie 
zatrudnia i zwalnia dyrektor dlatego ten zapis jest jak najbardziej zgodny z ustawą.

Radny Cz. Rychlik stwierdził, że członkowie Komisji Oświaty(...) mieli pewne wątpliwości, które 
Dyrektor zobowiązał się rozwiać na sesji. Dodał, że przedstawiona opinia Radcy Prawnego jest 
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wystarczająca i skłania go do głosowania za podjęciem uchwały. 

Radny E. Szczygieł stwierdził, że na Komisji Rewizyjnej również wiele wątpliwości wzbudził ten 
projekt uchwały, jednakże Prezydent Miasta przedstawił swoje argumenty, które pozwoliły chociaż 
nie jednogłośnie wydać opinię pozytywną do tegoż projektu uchwały.

Radny J. Kaczyński stwierdził, że Statut WCK istnieje, a zmiany tego Statutu Rada Miejska  może 
wprowadzić według opinii prawnika i Komisji które wcześniej wydały opinię pozytywną do tegoż 
projektu uchwały. Dodał, że według Radcy Prawnego ten projekt uchwały jest zgodny z prawem, 
w związku z czym nie ma tu nad czym dyskutować. 

Przewodniczący Rady Miejskiej  stwierdził,  że  wniosek formalny złożyła  Pani  Radna D.  Hajok 
w związku z czym najpierw będziemy głosować ten wniosek.

Radny J. Wyleżych stwierdził, że jeżeli wolą radnych było nierozpatrywanie tego projektu uchwały 
podczas obecnej sesji, to należało na początku wnieść o wykreślenie tego punktu z porządku obrad. 
Zauważył,  że  porządek  obrad  został  przyjęty  dlatego  należy  przystąpić  do  głosowania  tegoż 
projektu uchwały, a głosami przeciwnymi można nie podjąć uchwały.

Pan  M.  Kieca  Prezydent  Miasta  powiedział,  że  członkowie  Komisji  Rewizyjnej  mieli  wiele 
wątpliwości  dlatego w posiedzeniu komisji brał udział Radca Prawny Urzędu oraz posiłkowano się 
Statutem WCK,  ponieważ  pytania  radnych  dotyczyły  pewnych  punktów proponowanych  przez 
Dyrektora  WCK  do  zmiany.  Stwierdził,  że  pierwsza  część  projektu  uchwały  mówiąca 
o  podstawowych  zadaniach  WCK  po  wyjaśnieniach  nie  pozostawiała  wątpliwości.  Dodał,  że 
większe  wątpliwości  budził  punkt  zgłoszony  poprzez  wniosek  formalny  przez  radnego 
S. Stachonia, który w   obowiązującym Statucie brzmi: „Pracowników WCK, zastępcę dyrektora, 
głównego  księgowego  oraz  redaktora  naczelnego  gazety  „Serwis  Wodzisławski”  zgodnie 
z  wymogami  prawa  prasowego  zatrudnia  i  zwalnia  dyrektor.”  natomiast  proponowana  zmiana 
przedstawia się następująco:”Pracowników WCK zatrudnia i zwalnia dyrektor.” czyli proponowana 
zmiana  nie  zawiera  żadnych  stanowisk  wymienionych  funkcyjnie.  Powiedział,  że  na  Komisji 
Rewizyjnej padło  pytanie, czy nie wskazywanie, że istnieje zastępca Dyrektora WCK oznacza, że 
w razie niedyspozycji Dyrektora nie będzie osoby która przejmie obowiązki Dyrektora? Stwierdził, 
że obowiązku Dyrektora w razie jego nie dyspozycyjności może w ramach zwykłej umowy o pracę 
prowadzić  inny  kompetentny  pracownik  WCK.  Zauważył,  że  nie  może  się  ustosunkować  do 
wniosku jaki złożyła Komisja Oświaty(...).  Mówiący zwrócił  uwagę na opinię Radcy Prawnego 
Urzędu przedstawioną na trwającej sesji zauważył, że podstawa prawna podejmowanej uchwały 
Rady Miejskiej   jest  prawidłowa, a  ustawa podnoszona przez Radną D.  Hajok dotyczy ustawy 
o prawie prasowym lub ustaw pokrewnych dotyczących stanowiska redaktora naczelnego czyli 
poruszana kwestia nie mówi o podstawie prawnej samej uchwały. 

Radna W.  Kiermaszek-Lamla  stwierdziła,  że  ma  pewne  wątpliwości  związane  z  toczącymi  się 
sprawami w sądzie pracy a dotyczącymi pracowników WCK, to znaczy czy Rada Miejska poprzez 
zmianę zapisu w  §10 pkt. 6 nie zostanie wmieszana w toczące się postępowania przed sądami. 
Stwierdziła, że większość wątpliwości dotyczy powyższej kwestii. Dodała, że nie jest członkiem 
żadnej Komisji na których był przedstawiany ten projekt uchwały w związku z czym mówiąca ma 
wątpliwości, które nie pozwalają jej głosować za podjęciem omawianej uchwały.

Radny  R.  Szamatowicz  stwierdził,  że  opinia  przedstawiona  przez  Pana  Prezydenta  jest  dla 
mówiącego  jasna,  zrozumiała  i  klarowna,  również  opinia  Radcy  Prawnego  Urzędu  jest  jasna 
i  klarowna.  Dodał,  że  wątpliwości  były  na  Komisji  Oświaty(...)  w  kwestii  dotyczącej  „prawa 
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prasowego” i według mówiącego do niczego innego w omawianym projekcie uchwały nie można 
się odnieść. Stwierdził, że nie zgadza się ze stwierdzeniami z których można wywnioskować, iż 
Rada Miejska ma wpływ na zatrudnianie pracowników. Powiedział,  że podjęta dyskusja jest nie 
potrzebnie wywoływaną sensacją, dlatego popiera głos radnego J. Wyleżycha aby przystąpić do 
głosowania

Radny E. Szczygieł zgłosił wniosek formalny o wycofanie tego punktu z porządku obrad, ponieważ 
dalsza dyskusja nie rozwiąże problemu a jedynie może pogłębić wątpliwości radnych. 

Radna  D.  Hajok  stwierdziła,  że  w  ustawie  o  prawie  prasowym  w  § 25  pkt.  5  napisane  jest: 
"redaktora naczelnego powołuje i odwołuje wydawca, organ założycielski wydawnictwa lub inny 
właściwy organ". Dodała, że wydawcą gazety „Serwis Wodzisławski” jest WCK czyli Dyrektor, 
zatem  to  Dyrektor  zwalnia  redaktora  naczelnego.  Jednak  zauważyć  należy,  iż  Dyrektor  WCK 
poinformował, że będzie on sam pełnił funkcję redaktora naczelnego czyli ewentualnie będzie sam 
siebie zwalniał. 

Pan A. Sobek stwierdził, iż nie powiedział, że będzie pełnił funkcję redaktora naczelnego. 

Przewodniczący  Rady  Miejskiej  zapytał  Radcę  Prawnego  Urzędu  w  związku  ze  złożonym 
wnioskiem  formalnym  o  zmianę  porządku  obrad,  czy  można  przystąpić  do  przegłosowania 
złożonego wniosku?

Pani A. Tatarczyk-Makówka powiedziała, że w jej przekonaniu w każdym punkcie porządku obrad 
można dokonać zmiany tego porządku, pod warunkiem złożenia przez któregoś radnego wniosku 
formalnego.  Dodała,  że  zmiana  porządku  obrad  może  być  dokonana  bezwzględną  większością 
głosów  w  obecności  połowy  ustawowego  składu  Rady  do  czasu  rozpoczęcia  głosowania. 
Stwierdziła, że obecnie złożony wniosek formalny można zostać przegłosowany i właściwie musi 
zostać przegłosowany.

Radny E. Szczygieł wycofał uprzednio złożony wniosek formalny o reasumpcję porządku obrad. 

Przewodniczący  Rady  Miejskiej   stwierdził,  że  w takim wypadku  pozostał  do  przegłosowania 
wniosek złożony przez radnego S. Stachonia w sprawie wykreślenia z projektu uchwały §10 pkt 6. 
Mówiący przystąpił do głosowania, w wyniku głosowania Rada Miejska nie przyjęła powyższego 
wniosku (ilość głosów: za - 7, przeciw -7, wstrzymujących się - 4).
Następnie przystąpił do głosowania całego projektu uchwały.

W wyniku  głosowania  uchwała  Nr  XIII/137/07 w  sprawie  zmiany  Statutu  Wodzisławskiego 
Centrum Kultury została podjęta (ilość głosów : za- 9, przeciw - 4, wstrzymujących się - 4).

h) Uchwała  w  sprawie  uchwalenia  miejscowego  planu  zagospodarowania  przestrzennego 
miasta  Wodzisławia  Śląskiego  dla  obszaru  oznaczonego  symbolem  OK.  6  przy  ulicy 
Młodzieżowej, graniczący z Gminą Lubomia.
Zreferowała Pani M. Dragon Inspektor w Wydziale Architektury i Urbanistyki. 

Pani  M.  Dragon  powiedziała,  że  miejscowy  plan  zagospodarowania  przestrzennego  dotyczy 
obszaru położonego przy ulicy Młodzieżowej graniczącego z Gminą Lubomia. Stwierdziła, że plan 
miejscowy musi  być  spójny z  innymi dokumentami  jak np.  studium wykonalności.  Dodała,  że 
tereny  położone  przy  ul.  Młodzieżowej  otrzymują  głównie  funkcję  administracyjno-usługową 
z  adaptacją  funkcji  mieszkaniowej.  Powiedział,  że  plan  miejscowy  na  etapie  opracowania  był 

21



wyłożony do publicznego wglądu i  nie było żadnych uwag. Dodała, że przedstawiany plan jest 
kontynuacją  opracowań  urbanistycznych  Dzielnicy  Kokoszyce  i  Zawada.  Poinformowała,  że 
projekt  uchwały  uzyskał  pozytywne  opinie:  Komisji  Ochrony  Środowiska(...)  i  Komisji 
Strategii(...).

Nie było pytań. 

Uchwała  Nr  XIII/138/07 w  sprawie  uchwalenia  miejscowego  planu  zagospodarowania 
przestrzennego miasta Wodzisławia Śląskiego dla obszaru oznaczonego symbolem OK. 6 przy ulicy 
Młodzieżowej, graniczący z Gminą Lubomia została jednogłośnie  podjęta (ilość głosów: za - 14) 

i) Uchwała w sprawie przystąpienia do sporządzenia miejscowego planu zagospodarowania 
przestrzennego miasta Wodzisławia Śląskiego, którego granicę opracowania przedstawiono 
na  załączniku graficznym nr  1  do  niniejszej  uchwały (dot.  Obszaru w zakresie  którego 
wchodzą działki zlokalizowane przy ul. Osadniczej w Kokoszycach)
Zreferowała Pani M. Dragon Inspektor w Wydziale Architektury i Urbanistyki. 

Pani  M. Dragon poinformowała,  że  jest  to  uchwała intencyjna.  Dodała,  że  została  opracowana 
w związku z wpłynięciem wniosku Archidiecezji Katowickiej będącej właścicielem nieruchomości 
przy  ul.  Osadniczej,  gdyż  tereny te  zostały  podzielone  na  działki  przeznaczone pod zabudowę 
mieszkaniową.  Powiedziała,  że  projekt  uchwały  uzyskał  pozytywne  opinie:  Komisji  Ochrony 
Środowiska(...) i Komisji Strategii(...).

Nikt nie miał pytań. 

Uchwała  Nr XIII/139/07 w  sprawie  przystąpienia  do  sporządzenia  miejscowego  planu 
zagospodarowania  przestrzennego  miasta  Wodzisławia  Śląskiego,  którego  granicę  opracowania 
przedstawiono na załączniku graficznym nr 1 do niniejszej uchwały została jednogłośnie  podjęta 
(ilość głosów: za - 14). 

j) Uchwała w sprawie przystąpienia do sporządzenia miejscowego planu zagospodarowania 
przestrzennego miasta Wodzisławia Śląskiego, którego granicę opracowania przedstawiono 
na  załączniku graficznym nr  1  do  niniejszej  uchwały (dot.  Obszaru w zakresie  którego 
wchodzą działki zlokalizowane przy ul. Marklowickiej w Wodzisławiu Śl.)
Zreferowała Pani M. Dragon Inspektor w Wydziale Architektury i Urbanistyki. 

Pani  M. Dragon powiedziała,  że  jest  to  uchwała  intencyjna.  Dodała,  że  teren  o którym mowa 
w projekcie uchwały posiada już plan miejscowy obowiązujący od roku 2004, jednakże jego zapisy 
uniemożliwiają  lokalizację  na  tym  terenie  obiektu  o  funkcji  administracyjno-gospodarczej. 
Poinformowała, że projekt uchwały uzyskał pozytywne opinie: Komisji Ochrony Środowiska(...) 
i Komisji Strategii(...). 

Nikt nie miał pytań. 

Uchwała  Nr XIII/140/07 w   sprawie  przystąpienia  do  sporządzenia  miejscowego  planu 
zagospodarowania  przestrzennego  miasta  Wodzisławia  Śląskiego,  którego  granicę  opracowania 
przedstawiono na załączniku graficznym nr 1 do niniejszej uchwały została jednogłośnie podjęta 
(ilość głosów: za - 14). 

22



k) Uchwała w sprawie wyrażenia zgody na odstąpienie od obowiązku przetargowego trybu 
zawarcia umowy najmu nieruchomości stanowiącej własność Miasta Wodzisławia Śląskiego 
na czas dłuższy niż 3 lata.

           Zreferował Pan B. Bojko Dyrektor Miejskiego Ośrodka Sportu i Rekreacji. 

Przewodniczący Rady Miejskiej poprosił nowego Dyrektora o zaprezentowanie swojej osoby.

Pan B. Bojko poinformował, że od tygodnia pełni funkcję Dyrektora MOSiR, jednakże od dawna 
ma do czynienia ze sportem ponieważ przez 15 lat wyczynowo uprawiał lekką atletykę oraz był 
nauczycielem wychowania fizycznego a w dalszym ciągu jest trenerem i wychowawcą młodych 
sportowców. Dodatkowo przez 8 lat był pracownikiem Urzędu Miejskiego zajmującym się sferą 
Zarządzania  w  Sporcie  Młodzieżowym.  Następnie  przystąpił  do  omawiania  projektu  uchwały. 
Powiedział, że dwie sieci telefonii komórkowej tzn. Polkomtel SA w Warszawie (obsługująca sieć 
PLUS GSM) i Polska Telefonia Cyfrowa Sp. z o.o. w Warszawie (obsługująca sieć ERA), zwróciły 
się  do  MOSiR z  ofertą  wydzierżawienia  masztów oświetleniowych usadowionych na  stadionie 
MOSiR, w celu zainstalowania anten nadawczych i odbiorczych. Stwierdził, iż w związku z faktem, 
że przedstawiona oferta  jest  bardzo korzystna dla Miasta,  optuje za tym aby wyrazić zgodę na 
udostępnienie  masztów  oświetleniowych.  Jednakże  należy  zauważyć,  iż  firmy  chcą  podpisać 
umowy na okres dłuższy niż 3 lata, z mocy prawa tylko Rada Miejska może wyrazić zgodę na 
zawarcie umowy na czas dłuższy niż 3 lata bez wszczęcia obowiązku przetargowego.

Radny M. Balcer zapytał, czy były prowadzone rozmowy z okolicznymi mieszkańcami w związku 
z planami usytuowania na stadionie anten nadawczych telefonii komórkowych?

Pan  B.  Bojko  powiedział,  że  nie  jest  dokładnie  zorientowany  w  tej  kwestii,  jednakże  Pan 
J.  Należyty  nie  przekazał  mówiącemu żadnych informacji,  czy  były  przeprowadzone rozmowy 
z mieszkańcami.   Jednakże należy zauważyć, iż stadion nie znajduje się w bliskim sąsiedztwie 
wielkiego  skupiska  mieszkańców,  a  poza  tym  zauważyć  należy,  iż  anteny  będą  wysoko 
umieszczone. Dodał, iż nie sądzi, aby anteny były elementem stanowiącym jakąś szkodliwość dla 
zdrowia. 

Pan M. Kieca Prezydent Miasta stwierdził, że takowych masztów jest wszędzie pełno i nie są to 
pierwsze  maszty  montowane  na  terenie  Miasta.  Zauważył,  że  mogłyby być  jakieś  wątpliwości 
gdyby maszt był montowany na wysokości 3-4 metrów, ale te maszty będą montowane na jednym 
z wyższych obiektów w Mieście. Dodał, że takie nadajniki są montowane bez przeszkód na wieżach 
kościelnych czy innych obiektach, gdzie ich właściciele bez większego zastanowienia podejmują 
decyzję.

Radny R. Szamatowicz zapytał, na ile lat zostanie podpisana ewentualna umowa?

Pan B. Bojko powiedział, że planowane jest podpisanie umowy na lat 10 ale wszystko jest w trakcie 
negocjacji.

Radny R. Zalewski zapytał, czy Radę Dzielnicy zajmowała się tym tematem i czy wydała swoją 
opinię?

Pan B. Bojko powiedział, że niestety nie umie odpowiedzieć na to pytanie.

Radny J. Kaczyński powiedział, że w tym przypadku jest podobna sprawa jak pojawiła się kwestia 
umieszczenia  anten  nadawczych  na  budynkach  szkół,  ponieważ  podjęcie  uchwały  ma  na  celu 
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umożliwienie Prezydentowi Miasta i Dyrektorowi MOSiR prowadzenie dalszych rozmów co do 
kwestii umowy. 
Radny E. Szczygieł zapytał, jakie dochody z tego tytułu zyska MOSiR?

Pan  B.  Bojko  powiedział,  że  to  będzie  dochód  dla  miasta,  ponieważ  MOSiR  jest  jednostką 
budżetową i nie może uzyskiwać dochodów. Dodał, że w dalszym ciągu trwają negocjacje co do 
wartości czynszu.

Pan  E.  Porwolik  Przewodniczący  Zarządu  Dzielnicy  Stare  Miasto  powiedział,  że  Miasto  nie 
zwróciło się do Rady Dzielnicy o wydanie opinii co do omawianego projektu uchwały. Jednakże 
Rada Dzielnicy Stare Miasto idzie wraz z rozwojem miasta i na pewno wydałby opinię pozytywną. 

Nie było więcej pytań. 

Uchwała Nr XIII/141/07 w sprawie wyrażenia zgody na odstąpienie od obowiązku przetargowego 
trybu zawarcia umowy najmu nieruchomości stanowiącej własność Miasta Wodzisławia Śląskiego 
na czas dłuższy niż 3 lata została jednogłośnie podjęta (ilość głosów: za - 17). 

l) Uchwała  w  sprawie  wyrażenia  zgody  na  zmianę  nieruchomości  gruntowej  stanowiącej 
własność Gminy – Miasta Wodzisławia Śląskiego na nieruchomość stanowiącą własność 
Skarbu  Państwa  będącej  w  użytkowaniu  wieczystym  Gminy-  Miasta  Wodzisławia 
Śląskiego.
Zreferował Pan J. Nowicki Naczelnik Wydziału Geodezji i Gospodarki Nieruchomościami. 

Nikt nie miał pytań. 

Uchwała Nr XIII/142/07 w  w sprawie wyrażenia zgody na zmianę  nieruchomości  gruntowej 
stanowiącej  własność  Gminy  –  Miasta  Wodzisławia  Śląskiego  na  nieruchomość  stanowiącą 
własność  Skarbu  Państwa  będącej  w  użytkowaniu  wieczystym  Gminy-  Miasta  Wodzisławia 
Śląskiego została  jednogłośnie podjęta (ilość głosów: za - 16). 

ł)   Uchwała w sprawie wyrażenia zgody na odstąpienie od obowiązku przetargowego trybu 
       zawarcia  umowy  na  dzierżawę  części  nieruchomości  gruntowej  stanowiącej  własność 
       Gminy – Miasta Wodzisławia Śląskiego.

            Zreferował Pan J. Nowicki Naczelnik Wydziału Geodezji i Gospodarki Nieruchomościami. 

Nikt nie miał pytań.

Uchwała Nr XIII/143/07 w  sprawie wyrażenia zgody na odstąpienie od obowiązku przetargowego 
trybu zawarcia umowy na dzierżawę części nieruchomości gruntowej stanowiącej własność Gminy 
– Miasta Wodzisławia Śląskiego została jednogłośnie  podjęta (ilość głosów : za - 17). 

Ad 6. 
Informacja  z  realizacji  uchwały  Nr  XL/399/06  Rady  Miejskiej  Wodzisławia  Śląskiego  z  dnia 
27  stycznia  2006  roku  w  sprawie  odroczenia  terminu  płatności  należności  związanych 
z  zajmowaniem lokali  mieszkalnych w  zasobie  komunalnym miasta  Wodzisławia  Śląskiego za 
okres od 1 kwietnia 2006r. do 30 czerwca 2007r.
Zreferowała Pani J. Widenka Naczelnik Wydziału Spraw Obywatelskich.
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Pani J.  Widenka powiedziała,  że w okresie sprawozdawczym wnioski o zawieszenie zadłużenia 
złożyło 54 najemców, z których po ich rozpatrzeniu zakwalifikowało do zawieszenia 49 wniosków. 
Stwierdziła,  że  do  końca  czerwca  2007r.  z  10  najemcami  rozwiązano  umowy  o  zawieszeniu 
zadłużenia,  a  według  stanu  na  dzień  1.07.2007r.  z  zawieszenia  nadal  korzysta  39  najemców. 
Dodała, że łączna kwota zawieszonych zadłużeń to 170.903,03 zł.

Nikt nie miał pytań.

Ad 7.
Rozpatrzenie  pisma  Ogólnopolskiego  Bezpartyjnego  Ruchu  Społecznego  dotyczącego  wniosku 
o wprowadzenie bonifikat przy wykupie mieszkań komunalnych.

Przewodniczący Rady Rady Miejskiej poprosił Pana  J. Nowickiego Naczelnika Wydziału Geodezji 
i Gospodarki Nieruchomościami o przybliżenie tego tematu. 

Pan J. Nowicki powiedział,  że wniosek dotyczy propozycji zmiany obowiązującej uchwał Rady 
Miejskiej  dotyczącej  zniesienia  bonifikaty  przy  wykupie  mieszkania,  która  jednoznacznie 
umożliwia zakup mieszkania komunalnego po cenie wolnorynkowej. Poinformował, że obecnie do 
Urzędu Miasta wpłynęło 7 wniosków najemców o wykup mieszkania po cenie wolnorynkowej. 
Zaznaczył, że po zrealizowaniu tych wniosków do budżetu Miasta wpłynie kwota ok. 300 tyś. zł, 
czyli założony plan budżetu dotyczący dochodów ze sprzedaży mieszkań komunalnych zostanie 
wykonany.  Stwierdził,  że  mieszkania  komunalne  są  w  dobry  stanie  i  standardzie  dlatego  ich 
sprzedaż po cenie wolnorynkowej jest jak najbardziej uzasadniona. Poinformował, że wszystkie 
Komisje Rady Miejskiej rozpatrzyły ten wniosek negatywnie. 

Przewodniczący  Rady  Rady  Miejskiej  zapytał,  czy  ktoś  ma  pytania,  ewentualnie  uwagi  do 
przedstawianego tematu? Nikt takowych nie miał,  więc przystąpiono do głosowania. W wyniku 
głosowania Rada Miejska jednogłośnie rozpatrzyła ww. wniosek negatywnie (ilość głosów: za - 0, 
przeciw - 15, wstrzymujących się - 0). 

Ad 8. 
Protokoły z sesji Rady Miejskiej Wodzisławia Śląskiego, które odbyły się w dniach:
– 09 sierpnia 2007r. (za - 14, przeciw - 0, wstrzymujących się - 0),
– 13 września 2007 r. (za - 13, przeciw - 0, wstrzymujących się - 1),
zostały przyjęte.
 
Ad 9.
Wolne głosy i wnioski.

Pan  Marek  Radomski  pomysłodawca  oraz  inicjator  przedsięwzięcia  „Przejrzysty  Wodzisław” 
zapytał, czy Komisja Rewizyjna Rady Miejskiej wypracowała jakieś wnioski jeżeli tak to mówiący 
chciałby  się  z  nimi  zapoznać?  W związku  z  faktem,  iż  inicjatorzy  Obywatelskiej  Inicjatywy 
Przejrzysty Wodzisław zostali zaproszeni na posiedzenie Komisji w dniu 20.09.2007r. na którym to 
podęto  dyskusję  związaną  z  ulotkami  informacyjnymi  rozpropagowanymi  przez  zwolenników 
Inicjatywy  Przejrzysty  Wodzisław.  Dodał,  że  dyskusja  była  burzliwa,  a  oby  dwie  strony 
przedstawiały szeroką argumentację, która przede wszystkim dotyczyła zapisów znajdujących się 
na rozprowadzanych ulotkach. Stwierdził, że sam nie znajduje niczego bulwersującego w zapisach 
ulotki,  zważywszy  na  fakt,  iż  niektórzy  radni  byli  zbulwersowani  niektórymi  zapisami 
znajdującymi się w ulotce. Zauważył, że na posiedzeniu Komisji również padło sformułowanie, iż 
sprawa zostanie oddana do prokuratury, w związku z czym zapytał, czy Komisja w tym temacie 
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również pojęła jakiś wniosek? Powiedział, że Przewodniczący Komisji Rewizyjnej Pan S. Stachoń 
poinformował w czasie posiedzenia, że zapisy Inicjatywy Uchwałodawczej Przejrzysty Wodzisław, 
znajdują  się  w  projekcie  statutu  Miasta,  jednakże  na  realizację  niektórych  zapisów  brak  jest 
środków  finansowych.  Następnie  zapytał,  czy  Prezydent  Miasta  posiada  wyliczenia  kosztów 
dotyczących  zrealizowania  kolejnych  punktów  inicjatywy  tzn.  wprowadzenie  imiennego 
głosowania oraz umożliwienie internetowego transmitowania obrad sesji Rady Miejskiej?

Pan M. Kieca Prezydent Miasta stwierdził,  że Inicjatywa Przejrzysty Wodzisław, jest  mu znana 
ponieważ wcześniej w trakcie spotkania z mieszkańcami Oś. XXX-lecia w SP Nr 9 były poruszane 
kwestie  dotyczące  Inicjatywy.  Powiedział,  że  nie  jest  w  stanie  podać  dokładnych  kosztów 
zrealizowania niektórych punktów Inicjatywy, ponieważ wybiórczo były rozsyłane zapytania do 
firm o cenę systemów do imiennego głosowania, jak również systemu rejestrującego obrady sesji. 
Stwierdził, że koszt montażu systemu do elektronicznego liczenia głosów to koszt przeszło 20 tyś. 
zł  w  zależności  od  wyposażenia  systemu.  Dodał,  że  w  Żywcu  zamontowanie  systemu 
podstawowego kosztowało ok. 30 tyś. zł. Natomiast kwestia rejestrowania obrad sesji, posiedzeń 
Komisji  obecnie  wykonywana jest  przy pomocy pracowników Biura  Rady Miejskiej  w sposób 
ręczny.  Stwierdził,  że  zarówno  obrady  sesji  jak  i  posiedzenia  Komisji  należałoby  nagrywać, 
jednakże  związane  jest  to  z  zakupem  odpowiedniego  sprzętu  czyli  dwóch  kamer  jak  również 
zatrudnienie  pracowników  w  celu  sprawowania  obsługi  nad  tym  sprzętem.  Powiedział,  że 
wyliczenia związane z tą propozycja były prowadzone przy okazji organizowania Wodzisławskiej 
Telewizji Internetowej, wynika z nich, iż cena pełnego zestawu rejestrującego który mógłby być 
wykorzystywany również do innych celów wniosłaby ok.  70 tyś.  zł.  W związku z  powyższym 
wyliczona  kwota  jest  zbyt  wysoka  na  obecne  możliwości  Urzędu.  Stwierdził,  że  kolejnym 
problemem który  się  pojawił  w wyniku  przeprowadzanych  analiz  to  kwestia  dotycząca  składu 
personalnego Biura Rady Miejskiej, ponieważ obecny skład Biura nie jest w stanie zrealizować 
wszystkich  zapisów Inicjatywy,  a  koszty  związane  z  zatrudnieniem dodatkowych pracowników 
wiązałyby  się  z  wydatkami  systematycznymi.  Dodał,  że  władze  miasta  nie  są  przeciwnikami 
wprowadzenia  takiej  inicjatywy,  jednakże  należy  również  wziąć  pod  uwagę  konieczność 
przeprowadzenia remontów w Urzędzie Miasta w celu poprawy jakości usług Urzędu. Zauważył, że 
w bieżącym roku zostało uruchomione Biuro Obsługi Klienta (koszt ok. 70 tyś. zł), wyposaża się 
Urząd pod względem sprzętowym (zakup komputerów). Stwierdził, że obecnie spływające budżety 
poszczególnych Wydziałów na nowy rok obrazują jak rosną potrzeby finansowe tych Wydziałów. 
Powiedział, że jeżeli będzie wola radnych, aby zainstalować system do głosowania bez systemu 
rejestrującego  obraz,  konieczne  będzie  znalezienie  takiego  rozwiązania,  żeby  kosztem  innych 
inwestycji  zakupić  system do imiennego głosowania.  Zauważył,  że  w innym miastach  kwestia 
imiennego  głosowania  jest  rozwiązania  w  inny  sposób,  a  mianowicie  np.  w  Radlinie 
Przewodniczący Rady Miejskiej odczytuje kolejno nazwiska radnych, którzy po kolei wypowiadają 
jak głosują, jednak takowe prowadzenie głosowania w znacznym stopniu wydłuża czas trwania 
obrad  sesji.  Dodał,  że  również  należy  się  zastanowić,  czy  w  obecnym  pomieszczeniu  gdzie 
prowadzone są sesje Rady Miejskiej należy wprowadzać taki system. Stwierdził, że miasta gdzie 
działa  system do imiennego głosowania  najpierw rozpoczęto  od  inwestowania  w dużą  salę  do 
posiedzeń Rad tych Miasta w których znajduje się miejsce na audytorium, mównicę, ustawienie 
stanowisk  dla  prasy.  Zauważył,  że  obecna  sala  w  której  odbywają  się  sesje  Rady  Miejskiej 
z  przyczyn  technicznych  jest  niewystarczająca  do  ustawienie  urządzeń  nagrywających  wraz 
z miejscem dla osób obsługujących ten sprzęt.  

Radny E. Szczygieł powiedział, że na posiedzeniu Komisji Rewizyjnej jako członek tej Komisji 
poinformował  inicjatorów  przedsięwzięcia  "Przejrzysty  Wodzisław",  że  w  związku  z  zapisem: 
„pojawia  się  pytanie,  czy  my  obywatele  jesteśmy  w  stanie  zmienić  zatwardziałe  struktury 
organizacyjne  panujące  w  gminach  w  tym  również  i  w  naszej?”,  znajdującym  się 
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w rozpowszechnianej ulotce odda sprawę do Prokuratury, jednakże po namyśle mówiący wycofał 
się z tej deklaracji. Dodał, że na posiedzeniu tejże Komisji zadał pytanie na które nie uzyskał jak do 
tej  pory  żadnej  odpowiedzi  a  dotyczyło ono przedstawienia,  gdzie  w Urzędzie  Miasta  zgodnie 
z zapisami rozpowszechnianej ulotki znajdują się zatwardziałe struktury organizacyjne?

Pan K. Walas współinicjator przedsięwzięcia "Przejrzysty Wodzisław" zaznaczył, że ulotka o której 
mówił  Pan  E.  Szczygieł  była  opracowana na  początku roku 2007 i  w pewnej  mierze  jest  ona 
zdezaktualizowana, ponieważ według informacji przedstawionej przez Przewodniczącego Komisji 
Rewizyjnej możliwość inicjatywy uchwałodawczej mieszkańców została wprowadzona do zapisów 
projektu statutu Urzędu Miasta.  Stwierdził, że głównym założeniem Inicjatywy jest umożliwienie 
mieszkańcom miasta zgłaszania projektów uchwał, jednakże konieczne jest zebranie 500 podpisów 
mieszkańców. Jednakże  Rada Miejska  w dalszym ciągu będzie  miała  wpływ, czy dany projekt 
uchwały  zostanie  przez  nią  podjęty.  Zauważył,  że  brak  zapisu  w  statucie  Miasta  dającemu 
mieszkańcom możliwość  zgłaszania  projektów uchwał  inicjatorzy  „Przejrzystego  Wodzisławia” 
uznali  za  „skostnienie”.  Powiedział,  że  w obradach Rady Miejskiej  uczestniczy od  2000 roku, 
w czasie obrad bywało, iż radny zgłaszał wniosek, który poddany głosowaniu w niewielkim stopniu 
był zmieniony, a zgłaszający go radny głosował przeciw temu wniosku, również niektórzy radni 
przez  okres  4  letniej  kadencji  w  ogóle  nie  zabierali  głosu  podczas  obrad  sesji.  Dodał,  że 
transmitowanie  obrad   umożliwi  mieszkańcom  miasta  ocenę  wybranych  reprezentantów 
zasiadających w Radzie Miejskiej. Stwierdził, że jako jeden z inicjatorów tego przedsięwzięcia nie 
widzi niczego zdrożnego w zapisach rozpowszechnianej ulotki. 

Radny  H.  Kubica  zauważył,  że  wiele  kwestii  dotyczących  mieszkańców,  jak  również  kwestie 
dotyczące  mieszkańców  borykającymi  się  z  przeróżnymi  problemami  mogą  być  rozpatrywane 
i  poruszane na posiedzeniach Rad Dzielnic. Zauważył, że w posiedzeniach Rad Dzielnic udział 
biorą również Władze Miasta, dlatego wiele kwestii rozwiązywanych jest na tych posiedzeniach tak 
postępuje się np. w Dzielnicy Zawada. 

Pan K. Walas stwierdził, że jako Przewodniczący Zarządu Dzielnicy również organizuje spotkania 
z  mieszkańcami,  jednakże  wiele  problemów  nie  da  się  rozwiązać.  Dodał,  że  nieskuteczność 
działania jaka coraz częściej się pojawia spowodowała, że powstała Inicjatywa. 
Przewodniczący  Rady Miejskiej  stwierdził,  że  pierwszy raz  z  tematem Inicjatywy „Przejrzysty 
Wodzisław”  spotkał  się  na  spotkaniu  w  Szkole  Podstawowej  Nr  10.  Dodał,  że  przedstawiana 
kwestia  dla  mówiącego  jest  czym  nowym  i  zarówno  ciekawym.  Zauważył,  że  inicjatorzy 
Przejrzystego  Wodzisławia  posunęli  się  za  daleko  używając  w  ulotkach  sformułowania 
„zatwardziałe struktury” w stosunku do nowych władz. Powiedział, że obecnie trwają prace zespołu 
opracowującego nowy statut,  który w najbliższym czasie  będzie  przedstawiony.   Stwierdził,  że 
należy się  zastanowić,  czy nowy statut  powinien zawierać  wszystkie  zapisy postulowane przez 
Inicjatywę, ponieważ wszystko wiąże się z dużymi kosztami. 

Pan  M.  Radomski  stwierdził,  że  w  Polsce  istnieje  ustawa  dająca  obywatelom  inicjatywę 
ustawodawczą.  Zauważył,  że  Sejm  RP umożliwił  obywatelom po  zebraniu  100  tyś.  podpisów 
inicjatywę uchwałodawczą. Natomiast mówiący zauważył, że użycie sformułowania „zatwardziałe 
struktury” mieszczą się w ramach pewnej krytyki i nie jest to sformułowanie obraźliwe, a jedynie 
zwracające uwagę na pewien problem, który należałoby rozwiązać. Dodał, że jest zwolennikiem 
rozmowy na tematy które stanowią problemy dla mieszkańców, czy to na zebraniach Rad Dzielnic, 
czy w inny sposób. Stwierdził,  że zaproszenie twórców Inicjatywy „Przejrzysty Wodzisław” na 
posiedzenie  Komisji  Rewizyjnej  było  jak  do  tej  pory  jedyną  możliwością  porozmawiania  na 
merytoryczne tematy związane z tą inicjatywą. 
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Radny I. Skupień stwierdził, że można odnieść wrażenie z wcześniejszej dyskusji, iż wszyscy radni 
poczuli się obrażeni sformułowaniem zawartym w rozprowadzanych ulotkach Inicjatywy. Dodał, że 
jako radny nie czuje się urażony takim sformułowaniem, co więcej mówiący rozumie, że poetyka 
ulotek, to polityka pewnego specyficznego języka, specjalnie wyostrzonego, podkreślającego wagę 
problemu  który  musi  zostać  pokazany.  Powiedział,  że  słowa  Radnego  E.  Szczygła  dotyczące 
wszczęcia postępowania prokuratorskiego w stosunku do autorów ulotki, rozumie jako żart. Dodał, 
że Pan Radny Szczygieł ma doświadczenie w walce o wolność słowa w kraju, ponieważ lepiej od 
mówiącego  pamięta  czasy  cenzury,  kneblowania  ludziom  ust.  Stwierdził,  że  inicjatywa 
uchwałodawcza była dyskutowana w różnych gremiach, a radni już wcześniej mogli podyskutować 
na  ten temat,  jednakże dopiero na dzisiejszej  sesji  można wymienić  argumenty dotyczące tego 
tematu.  Powiedział,  że  osobiście  jest  wielkim  zwolennikiem  takiej  formy  jak  inicjatywa 
uchwałodawcza, jak również wszelkich form demokracji bezpośredniej.  Zauważył, iż inicjatywa 
uchwałodawcza jest bardzo szlachetnym działaniem w sensie wyzwalania społecznych inicjatyw 
oraz jest  uzupełnieniem demokracji  przedstawicielskiej.  Powiedział,  że  należy jednak cierpliwie 
zaczekać na wypracowanie konkretnych wniosków. Zauważył,  że również należy zdawać sobie 
sprawę z faktu jak dużych nakładów finansowych wymaga wprowadzenie postulatów Inicjatywy. 

Radny E. Szczygieł stwierdził,  że trudno jest przejść do porządku dziennego czytając w ulotce: 
„pojawia  się  pytanie,  czy  my  obywatele  jesteśmy  w  stanie  zmienić  zatwardziałe  struktury 
organizacyjne  panujące  w  gminach  w  tym  również  i  w  naszej?”.  Zauważył,  że  inicjatorom 
powstania Inicjatywy „Przejrzysty Wodzisław” zadał pytanie, na które do dania dzisiejszego nie 
uzyskał odpowiedzi.

Radny J. Grabowiecki zapytał, czy 13.000 zł ujęte w zmianach budżetu na 2007 rok w rozdz. 75416 
Straż Miejska - naprawa kamer monitoringu miejskiego, zostaną przeznaczone na naprawę kamery 
na Oś. XXX-lecia?

Pan M. Kieca Prezydent Miasta odpowiedział, że 13.000 zł jest zabezpieczone na naprawę kamer 
monitoringu,  które  nie  są  objęte  gwarancją,  a  zostały  uszkodzone  w  trakcie  ostatniej  burzy. 
Stwierdził,  że  został  wykonany  projekt  umieszczenia  kamer  monitoringu  na  wodzisławskich 
osiedlach dlatego w przyszłorocznym budżecie zostanie zaproponowane zabezpieczenie kwoty na 
realizację tego projektu .

Radny J. Grabowiecki stwierdził, że już wcześniej deklarował, iż Spółdzielnia Mieszkaniowa ROW 
zakupiłaby 2-3 kamery, które w efekcie zostałyby podłączone pod całą magistralę. Natomiast co do 
uszkodzonej kamery na Oś. XXX-lecia stwierdził, że należy w niej wymienić tylko zoom optyczny.

Radny M. Balcer stwierdził, że radny to człowiek wybierany przez wyborców, którym powinien 
służyć. Następnie poruszył temat związany z zamontowaniem dwóch ulicznych lamp na ul. Bocznej 
Czarnieckiego oraz kwestię dotyczącą wykonania „mijanki” na ul. Świerkowej o którą mieszkańcy 
walczą  już  15  lat.  Mówiący  poinformował,  że  na  ul.  Kolbego   tereny  należące  do  Miasta  są 
oblegane przez  szkodniki. Również podziękował za realizację kolejnego etapu budowy chodnika 
na ul. Jastrzębskiej.

Radny H. Kubica stwierdził,  że rozpoczął się sezon grzewczye, w związku z czym mieszkańcy 
Miasta zadają pytania dotyczące dopłat Urzędu Miasta Wodzisławia Śl. do wymiany piecy na piece 
ekologiczne i energooszczędne. Stwierdził, że w Żorach dofinansowanie do wymiany C.O. wynosi 
70% wartości pieca, natomiast  również w Rydułtowach czy Marklowicach Gminy dofinansowują 
wymianę C.O. W związku z powyższym zapytał, czy Miasto robi coś w kierunku wprowadzenia 
dopłat czy ich zwiększenia do wymiany C.O.?
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Pan M. Kieca Prezydent Miasta powiedział, że jeżeli chodzi o ul. Świerkową, to wszystko zależy od 
priorytetów  jakie  wytyczy  Rada  Dzielnicy  co  do  realizacji  zadań  inwestycyjnych.  Następnie 
powiedział, że jeżeli chodzi o ul. Grodzisko i budowę drogi dojazdowej, to obecnie sprzedawane są 
działki  Miasta  ze  strony  istniejącej  ulicy,  natomiast  budowa  nowej  drogi  rozpocznie  się 
w momencie kiedy będzie mogła zostać sfinansowana z pieniędzy jakie Miasto uzyska sprzedając 
działki na ul. Grodzisko. Zauważył, że kosz t wybudowania drogi na ul. Grodzisko wyniesie ok. 80-
100  tyś.  zł.  Powiedział,  że  obecnie  na  terenie  Miasta  jest  przeprowadzana  akcja  deratyzacji 
w okresie  od  17.09  do  19.10.2007r.,  w związku z  czym kwestia  gryzoni  pojawiających się  na 
terenach  należących  do  Miasta,  na  ul.  Kolbego  zostanie  załatwiona.  Mówiący  poinformował 
również, że gmina dofinansowuje wymianę pieca na piec ekologiczny retortowy w kwocie 1000 zł. 
Dodał, że wcześniej istniał program Unijny z którego można było uzyskać dofinansowanie do 70%, 
jednakże wnioski do tego programu należało składać do 2006r., obecnie Gmina-Miasto Wodzisław 
Śl. chce wejść do programu Starostwa Powiatowego z którego maksymalna kwota dofinansowania 
będzie wynosiła do 50% wartości zakupionego pieca. 

Radny  I.  Skupień  zapytał,  czy  w  związku  z  rozebraniem  istniejącego  fragmentu  i  ułożeniem 
zwiększonego  zakresu  rzeczowego  kanału  centralnego  ogrzewania,  w  związku  z  błędem biura 
Projektowego, zostanie ono obciążone kosztami wykonania tych dodatkowych prac, czy też tylko 
z budżetu Miasta zostaną przekazane na ten cel środki?

Pan  D.  Szymczak  I  Zastępca  Prezydenta  Miasta  powiedział,  że  faktycznie  błędem  biura 
Projektowego  było  nie  uwzględnienie  istniejącego  ciepłociągu  w  wykonanej  dokumentacji 
projektowej, pomimo tego, iż na podkładach na bazie których pracowała pracownia ten ciepłociąg 
był uwzględniony. Stwierdził, że w związku z faktem, iż nastąpił błąd projektanta w takim wypadku 
powinien on ponieść za to odpowiedzialność, jednakże należy również wziąć pod uwagę fakt, iż 
ciepłociąg istnieje, a koszty związane z jego przesunięciem i tak Miasto musiałoby ponieść. Dodał 
jednak,  że  inaczej  mogłoby  wyglądać  prowadzenie  tej  inwestycji  jeżeli  wiadomym byłoby,  iż 
o 100-200 tyś. zł byłby większy koszt prowadzenia tej inwestycji. Stwierdził, że od strony prawnej 
kwestia ta będzie wyjaśniana po zakończeniu inwestycji. 

Pan E. Porwolik poinformował, że ze względu na coraz to większe zapotrzebowanie na węgiel 
przewidziany do pieców z podajnikiem, zaczyna tego opału brakować, dlatego należy informować 
mieszkańców Miasta o problemach związanych ze zdobyciem opału do tego typu piecy,  a tym 
samym rozpocząć kampanię promującą inne kotły C.O. 

Radny  J.  Majda  zapytał,  czy  środki  które  wpłynęły  na  remont  chodnika  na  ul.  Jastrzębskiej 
wystarczą na dokończenie tego chodnika w całości, czy tylko na odcinek tego chodnika? Następnie 
podziękował Panu M. Kiecy Prezydentowi Miasta za uczestniczenie w spotkaniach w Dzielnicy 
Wilchwy dotyczących działalności firmy „Zielony Śląsk” w konsekwencji których został w części 
uznany  protest  mieszkańców.  Zapytał,  czy  informacja  dotycząca  przeniesienia  firmy  „Zielony 
Śląsk”  w  inne  miejsce  jest  prawdziwa,  jeżeli  tak  to  czy  taką  informację  można  przekazać 
mieszkańcom Oś. 1 Maja?

Pan  M.  Kieca  Prezydent  Miasta  odpowiedział,  że  środki  przekazane  na  remont  chodnika  na 
ul. Jastrzębskiej wystarczą na odcinek który wcześniej został ustalony. Stwierdził, że niepokojące są 
słowa, iż Prezydent Miasta uznał część protestu mieszkańców, a przecież nic takiego nie miało 
miejsca. Powiedział, że niejednokrotnie był na tym terenie, również po godzinach pracy Urzędu 
Miasta  prywatnym  samochodem.  Stwierdził,  że  podczas  spotkań  z  mieszkańcami  prosił 
o cierpliwość, spokój, ponieważ oczernianie kogoś przychodzi bardzo łatwo, jednakże w każdej 
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chwili ta druga strona może wytoczyć sprawę sądową wobec kogoś, kto na potwierdzenie swoich 
słów posiada jedynie materiały wydrukowane z internetu.   Zauważył,  że firma „Zielony Śląsk” 
przedstawiała  poświadczenia  badań,  wykonywanych  co  dwa  tygodnie  przez  specjalistów 
z Akademii Górniczo-Hutniczej. Powiedział, że z decyzją o ogłoszeniu, iż firma „Zielony Śląsk” 
przenosi  swoją  działalność  w  inne  miejsce  należy  się  wstrzymać  do  momentu  podpisania 
wszystkich  stosownych  dokumentów.  Poinformował,  że  w  przyszłym  tygodniu  będzie 
zorganizowane  spotkanie  z  mieszkańcami  Oś.  1  Maja  podczas  którego  wszystkie  informacje 
zostaną przekazane. 

Pan D. Szymczak I Zastępca Prezydenta Miasta powiedział, że decyzja o przeniesieniu działalności 
firmy „Zielony Śląsk”  została  podjęta  wspólnie  z  przedsiębiorcą,  ponieważ on  również  musiał 
wyrazić  zgodę  na  przeniesienie.  Stwierdził,  że  przeniesienie  działalności  firmy  nie  nastąpiło 
z powodu, iż składana substancja jest szkodliwa, czy też stosowana technologia niewłaściwa, co 
zostało  potwierdzone  odpowiednimi  ekspertyzami.  Zauważył,  że  decyzja  o  przeniesieniu 
działalności firmy była związana z bardzo dużym zapyleniem terenu Oś. 1 Maja spowodowanego 
transportem samochodów ciężarowych i ten fakt był podstawą do podjęcia takowej decyzji. 

Radny  M.  Balcer  poinformował,  że  w  trakcie  rozmowy  z  jednym  z  przedstawicieli 
Zagospodarowania  Mienia  z  Bierunia  oraz  Panem Dyrektorem SRK został  poinformowany,  iż 
Miasto  w  formie  darowizny  może  otrzymać  odcinek  drogi  od  byłej  stacji  ratownictwa  do 
ul. Czarnieckiego. Dodał, że jedynie Urząd Miasta musiałby wystosować odpowiednie pismo do 
SRK. 

Przewodniczący Rady Miejskiej przedstawił:
– pismo Pana P. Adamskiego Szefa Kampanii „Zachowaj Trzeźwy Umysł” w którym przesyła 

podziękowania za wzięcie udziału Gminy Wodzisław w VI edycji kampanii „Zachowaj Trzeźwy 
Umysł”,

– pismo  Związku  Nauczycielstwa  Polskiego  Zarząd  Oddziału  z  siedzibą  w  Wodzisławiu  Śl. 
podpisane przez Panią M. Tkocz Prezes Związku dotyczące zabezpieczenia w nowo tworzonym 
budżecie na rok 2008 środków finansowych na cele wymienione w piśmie,

– pismo  Prezydenta  Miasta  Mysłowic  Pana  Grzegorza  Osyra  dotyczące  podjęcia  wspólnych 
działań  na  rzecz  uroczystych  obchodów  Powstań  Śląskich -  mówiący  poinformował,  że 
wystosuje pismo w powyższej sprawie do Prezydenta L. Kaczyńskiego

Następnie poinformował, że 14 sesja Rady Miejskiej odbędzie się 25 października o godz. 9,00.

Ad 10.
Przewodniczący  Rady  Miejskiej  stwierdził,  że  porządek  obrad   12  sesji  został  wyczerpany 
i zamknął obrady o godz. 14,40.

Protokołowała :
Zuzanna Rduch Wydział Organizacyjny

Przewodniczący 
Rady Miejskiej

Wodzisławia Śląskiego
Lech Litwora
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